
ROČNÍK XIX. ČÍSLO 4 August 2017 CENA 0,70 €

LETO PLNÉ PRÁCE I PEKNÝCH ZÁŽITKOV

Leto 2017 je charakteristické extrémnosťami počasia i pes-
trosťou činnosti našej samosprávy. V snahe v maximálnej miere 
využiť jestvujúce možnosti podarilo sa obci spracovať, podať 
a čiastočne i realizovať množstvo väčších i menších projektov: 
1. SOLÁRNE SVIETIDLÁ – inštalované v časti Žofia. Projekt 

podaný cez Mikroregión Cedron – Nitrava s podporou NSK. 
2. DETSKÁ DVOJHOJDAČKA – inštalovaná v parku na Ná-

mestí slobody v časti Kerestúr. Projekt podaný cez Mikro-
región Cedron – Nitrava s podporou NSK.

3. VÝSADBA ZELENE – realizovaná v parčíku na  Kukučí-
novej ulici. Projekt podaný cez Mikroregión Cedron – Nit-
rava s podporou NSK. 

4. NOVÁ AUTOBUSOVÁ ZASTÁVKA na Čikoch – vybu-
dovaná z vlastných prostriedkov obce.

5. NOVÝ ZBERNÝ DVOR na Ľudovítove – obec začala  s adap-
tačnými prácami a štúdiou využiteľnosti bývalého areálu ŽV 
PD Palárikovo. Cieľom je vytvoriť podmienky pre prenesenie 
triedeného zberu KO z centrálnej časti obce do nového areálu.

6. NÁJOMNÉ BYTY na  Hlavnej ulici – bolo ukončené vý-
berové konanie na dodávateľa stavby. Následne začiatkom 
zimných mesiacov začne výstavba 8 bytovej jednotky. 

7. ROZŠÍRENIE MATERSKEJ ŠKOLY o jednu triedu – pro-
jekt bol spracovaný  a podaný cez IROP na MP SR.

8. REKONŠTRUKCIA ODBORNÝCH UČEBNÍ V ZÁK-
LADNEJ ŠKOLE – projekt spracovaný a podaný cez IROP. 

9. KOMPOSTÉRY – projekt spracovaný a podaný cez OP 
KŽP. Jeho cieľom je pomôcť našim domácnostiam pri lik-
vidácii biologického odpadu.

10. HASIČSKÁ ZBROJNICA – projekt spracovaný a podaný 

na MV SR. Cieľom je rekonštrukcia a dobudovanie infraš-
truktúry našej HASIČSKEJ ZBROJNICE. 

11. OBECNÉ SIETE – projekt spracovaný a podaný na prís-
lušný FOND. Cieľom je vybudovať v obci RÝCHLY IN-
TERNET, rozšíriť kamerovú sieť a vybudovať miestny te-
levízny INFOKANÁL. 

12. DETSKÉ IHRISKO – projekt bol spracovaný a podaný na 
Úrad vlády SR. Cieľom je vybudovať nové detské ihrisko 
namiesto odstránenej nefunkčnej U rampy v parku na Ko-
menského ulici. 

13. Oprava STRECHY A PLÁŠŤA BUDOVY OBECNÉHO 
ÚRADU  - údržba budovy bude financovaná z vlastných 
zdrojov obce a ukončenie prác sa očakáva v septembri. 

14. ÚDRŽBA IHRISKA s umelým trávnikom, VÝMENA RE-
GULAČNEJ STANICE PLYNU V ZÁKLADNEJ ŠKOLE, 
ako i čiastočná REKONŠTRUKCIA TOALIET žiakov sa 
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OBECNÝ ÚRAD

KALENDÁR 2018
Rok 2018 bude pre Palárikovo mimoriadne významný z po-

hľadu historického vývoja našej obce. Slávnostnými poduja-
tiami si pripomenieme významné výročia obce. 770. výročie 
PRVEJ PÍSOMNEJ ZMIENKY O OBCI a 70. výročie pre-
menovania obce SLOVENSKÝ MEDER na PALÁRIKOVO. 
Už v súčasnom období sme začali s niektorými prípravnými 
prácami, medzi ktoré patrí i vydanie KALENDÁRA OBCE na 
rok 2018. Tento stolový kalendár by mal informovať o všet-
kých významných a zaujímavých podujatiach v obci organi-
zovaných samosprávou, ale i podnikateľmi a záujmovými or-
ganizáciami. Radi by sme vyzvali touto formou všetky firmy, 
inštitúcie, organizácie či občanov, aby prispeli do budúceho 
kalendára vhodnými fotografiami i termínmi vlastných pláno-
vaných podujatí v roku 2018. 

Ideálne je zastať fotografie elektronicky na adresu 
tothova@obecpalarikovo.sk. 

Zaslané fotky treba označiť, popísať, aby sme ich vedeli 
identifikovať a tematicky zoradiť. 

Termín: september 2017.
Vopred ďakujeme za pomoc a spoluprácu.

Mgr. Jozef Derňár,
starosta obce

uskutočňuje z prostriedkov rozpočtu obce. 
Okrem investičných aktivít naša samospráva zorganizovala 

spolu s partnerskou samosprávou Obce Mojmírovce a našou 
JD dva zaujímavé poznávacie  zájazdy. Prvý bol namierený do 
ČR, kde sme mohli vidieť  nádhernú prírodnú rezerváciu Adr-
špašské skály, pamätihodnosti historického mesta Broumov a 
spoznať krásne kúpeľné mesto Luhačovice. 

Cieľom druhého jednodňového zájazdu bol zámok Schloss 
Hoff, ktorý sa nachádza neďaleko  rakúsko-slovenských hra-
níc. V miestnostiach barokového zámku sme si mohli prehliad-
nuť exponáty z čias habsburskej cisárovnej Márie Terézie, ale i 
park s nádhernou výsadbou.

Som presvedčený, že účastníci týchto relaxačno–poznáva-
cích zájazdov si doniesli domov množstvo hodnotných po-
znatkov a krásnych zážitkov.

Mgr. Jozef Derňár,
starosta obce

I v tomto roku si občania mohli pozrieť historické vozidlá, ktoré zavítali 
do našej obce 11. 8. 2017. Prehliadka veteránov bola vo veľkom parku. 

Organizátorom podujatia je Klub historických vozidiel Trnava.
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OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO PALÁRIKOVO
UZNESENIE ČÍSLO 27/170626

NÁDEJ NA CYKLOCHODNÍK STÁLE ŽIJE
Projekt CYKLOCHODNÍKA, ktorý má obec spracovaný, 

má stále šancu na úspešné podanie. I keď sa nám nepodarilo zo 
známych dôvodov podať žiadosť v druhom kole výzvy, podľa 
našich zistení pravdepodobne bude aj tretie kolo výzvy, lebo 
na túto kapitolu majú byť navýšené ďalšie finančné zdroje eu-
rofondov. Bude však nutné, aby obecné zastupiteľstvo zmenilo 
pôvodné zamietavé uznesenie a podporilo podanie projektu, 
ktorý má pre našu obec mimoriadny význam. 

Chcel by som ešte raz ubezpečiť občanov obce a, samo-
zrejme, i našich poslancov, že VĎAKA úspešnému projektu v 
hodnote pol milióna eur si obec zásadne zlepší podmienky vo 
všetkých štyroch súčastiach projektu. 

1. Obojstranným rozšírením komunikácie od kaštieľa po 
most sa zlepšia jej parametre a vytvorí sa predpoklad na vybu-
dovanie spájajúceho chodníka z Komenského ulice po most. 

2. Cieľom projektu je i zlepšenie parametrov terajšieho 
úzkeho a nekvalitného chodníka od mosta po Pivničnú ulicu. 
Chodník by sa rozšíril a pozdĺžne osvetlil solárnymi lampami. 

3. Tretia súčasť projektu cyklochodníku je snáď najdôle-
žitejšia, lebo ide o vybudovanie NOVÉHO CHODNÍKA od 

Pivničnej ulice po železničné priecestie, čo má z hľadiska bez-
pečnosti cyklistov a chodcov mimoriadny význam. 

4. Štvrtou súčasťou PROJEKTU je vybudovanie nového 
chodníka od železničného priecestia po priemyselný park. 
Tento chodník má slúžiť našim občanom pri dochádzke do 
priemyselného parku, ale i zamestnancom dochádzajúcim do 
priemyselného parku železničnou dopravou. 

Chcem ubezpečiť každého a všetkých, že PLÁNOVANÝ 
PROJEKT CYKLOCHODNÍKA zlepší vo všetkých jeho čas-
tiach súčasný stav dopravnej infraštruktúry obce a v ničom 
nezhorší terajšie podmienky. Jediné, čo je v projekte uvedené 
ako záväzná podmienka, je, že stromy, ktoré bude potrebné 
odstrániť pri budovaní chodníka, sa musia nahradiť novou vý-
sadbou, čo je celkom pochopiteľné. 

Verím, že tento VÝNIMOČNÝ PROJEKT, ktorý podporuje 
i Nitriansky samosprávny kraj vďaka nášmu priemyselnému 
parku, sa stane peknou a úspešnou bodkou aktivít našej samo-
správy v tomto volebnom období.

Mgr. Jozef Derňár,
starosta obce

I.
Obecné zastupiteľstvo správu o činnosti obecnej rady od 16.03. 
2017 do 22. júna 2017 a kontrolu plnenia uznesenia z  XXIV. , 
XXV.   a XXVI.  zasadnutia obecného zastupiteľstva

A/  b e r i e    n a   v e d o m i e
a súčasne ju

B/  s c h v a ľ u j e
bez pripomienok poslancov obecného zastupiteľstva.

II.
Obecné zastupiteľstvo

A/  k o n š t a t u j e, že 
- stavebná činnosť na území našej obce  sa primerane rozvíja, v 
intenciách platnej a aktuálnej územnoplánovacej dokumentácie,
- vzhľadom na podané sťažnosti sa zintenzívnil výkon štátneho 
stavebného dohľadu, 
- aj v tomto hodnotenom období je pre stavebníka Obec Palá-
rikovo  stavebným úradom Mesto Nové Zámky a opačne, čo je 
potvrdené stavebným úradom v sídle kraja,
- na tunajšom úrade zatiaľ nemáme žiadne písomné  návrhy, kto-
ré by bolo potrebné prerokovať a navrhnúť zmeny územno-plá-
novacej dokumentácie. Máme však vedomosti o niektorých po-
zemkoch, u ktorých by bolo potrebné riešiť zmenu využitia práve 
prostredníctvom zmeny ÚPD,

B/  s c h v a ľ u j e
1/ správu o hodnotení plnenia úloh obce na úseku stavebného po-
riadku  a
2/ pre rok 2018 začať s prípravou zmeny územno-plánovacej do-
kumentácie v jej jednotlivých stupňoch.

III.
Obecné zastupiteľstvo 

A/ k o n š t a t u j e, že
- v závere roka 2016 sa  zabezpečilo spracovanie pasportu komu-
nikácií, t.j. máme aktuálnu technickú dokumentáciu miestnych 
komunikácií v správe obce,

- aktualizácia pasportu miestnych komunikácií, chodníkov, spev-
nených plôch a parkovísk  sa bude vykonávať1x ročne,
- pri hodnotení stavu autobusových čakární bola vyhodnotená 
plechová autobusová čakáreň na Čikoch ako neopraviteľná s po-
trebou urýchlenej výmeny,
- že sa pripravil technický dokument na zosúladenie dopravného 
značenia so zákonom a platnou vyhláškou,

B/  s c h v a ľ u j e
a/  správu o plnení úloh vyplývajúcich zo zákona o pozemných 
komunikáciách, podľa predlohy
b/  generel dopravného značenia obce podľa predlohy.

IV.
Obecné zastupiteľstvo k predloženému záverečnému účtu obce 
za rok 2016

a/ k o n š t a t u j e , že
upravený rozpočet obce vč. rozpočtovej organizácie ZŠ s MŠ k 
31.12.2016 tvoril:
príjmy celkom...................................................... 2 203 080,02 €,
výdavky celkom .................................................. 2 180 162,34 €.
- plnenie príjmov UP obce sa dosiahlo vo výške  2 170 005,34 €,
   bežné príjmy rozp. organizácie ZŠ s MŠ .............. 33 074,68 €,
- čerpanie výdavkov obce  upraveného rozpočtu 1 426 391,63  €,
   výdavky rozp. organizácie ZŠ s MŠ.................... 753 770,71 €.
- hospodárenie obce ............................................... 154 099,75 €,
- upravené hospodárenie ........................................ 131 182,07 €,
- rezervný fond obce k 31. 12. 2016 ........................ 12 085,60 €,
- sociálny fond k 31.12.2016 ........................................ 391,64 €,
- bilancia aktív a pasív k 31.12.2016
   aktíva celkom ................................................. 13 236 488,75 €,
   pasíva celkom ................................................ 13 236 488,75 €,
- prehľad o stave a vývoji dlhu k 31.12.2016 
   voči bankám ......................................................... 46 574,18 €,
   voči štátnemu fondu rozvoja bývania ................. 330 787,77 €,

OBECNÝ ÚRAD
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- prehľad poskytnutých dotácií PO a FO ................... 7 750,00 €,
B/  b e r i e    n a  v e d o m i e

1/ stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu záverečného účtu 
obce za rok 2016,
2/ výrok audítora k záverečnému účtu obce za rok 2016,
3/ hodnotiacu správu k programovému rozpočtu Obce Palárikovo 
k 31.12.2016,

C / s c h v a ľ u j e
 Záverečný účet obce za rok 2016 a rozpočtovej organizácie Základ-
ná škola s materskou školou Karola Strmeňa Palárikovo za rok 2016 
podľa predlohy s výhradami uvedenými v stanovisku hl. kontrolóra, 

D/  u k l a d á
1/ v zmysle  ustanovení zákona č. 583/2004 Z.z.  o rozpočtových 
pravidlách územnej samosprávy v znení neskorších predpisov 
prideliť do rezervného fondu obce čiastku vo výške 10% prebyt-
ku, t.j. 13 118,20  € ,
2/ aktualizovať VZN č. 7/2009 v termíne 09/2017,
3/ predložiť hodnotiacu správu o hospodárení zberovej spoloč-
nosti za 1. polrok 2017  v termíne do 09/2017.

V.
Obecné zastupiteľstvo 

A/  b e r i e    n a   v e d o m i e
informatívnu správu o plnení úloh rozpočtu obce vrátane rozpoč-
tovej organizácie ZŚ K. Strmeňa s MŠ za I. štvrťrok 2017 podľa 
predlohy,

B/ b e r i e    n a   v e d o m i e
stanovisko hlavného kontrolóra k plneniu úloh rozpočtu obce za 
I.Q.2017,

C/ b e r i e    n a    v e d o m i e
1/  úpravu rozpočtu obce č. 3 k 31.3.2017 o poskytnuté prostriedky 
zo štátneho rozpočtu , podľa predlohy :
na strane  príjmov celkom o ....................................+ 19 038,40 €,
a na strane výdavkov o .......................................... + 19 038,40 €,
2/ Úpravu rozpočtu obce č. 4 k 31.5.2017  o poskytnuté prostriedky 
zo štátneho rozpočtu podľa predlohy :
na strane príjmov celkom o ................................... + 26 489,33 €,
a na strane výdavkov o .......................................... + 26 489,33 €,

D /   s c h v a ľ u j e
Úpravu rozpočtu obce č.5 k 31.5.2017 podľa predlohy:
Úprava príjmov celkom .......................................... + 29 379,96 €
Úprava výdavkov celkom ....................................... + 29 379,96 €

VI.
Obecné zastupiteľstvo v súlade s ustanoveniami § 11ods.4 písm. 
g/zákona SNR  č.369/1990 Zb. o  obecnom zriadení v znení ne-
skorších predpisov 

s a   u z n á š a
na zrušení VZN obce Palárikovo č.01/2014 o udržiavaní čisto-
ty, ochrany zelene a údržby verejných priestranstiev, zachovanie 
zdravých životných podmienok a verejného poriadku .

VII.
Obecné zastupiteľstvo v súlade s ustanoveniami § 11 ods.4 písm. 
g/ zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení ne-
skorších predpisov a v súlade s § 16 zákona č. 181/2014 Z.z. o 
volebnej kampani a o zmene a doplnení zákona č. 85/2005 Z.z. 
o politických stranách a politických hnutiach v znení neskorších 
predpisov

s a    u z n á š a 
na všeobecne záväznom nariadení o umiestňovaní volebných pla-
gátov na verejných priestranstvách v obci Palárikovo.

VIII.
Obecné zastupiteľstvo

s c h v a ľ u j e
časové plány práce orgánov obce na II. polrok 2017  podľa predlohy.

IX.
Obecné zastupiteľstvo

A/ p r e r o k o v a l o
návrh na priamy predaj nehnuteľnosti vo vlastníctve obce  v k.ú. 
Palárikovo, reg. C-KN parc.č. 701/78, druh pozemku zastavané 
plochy a nádvoria, o výmere 180 m2, podľa výsledku vyhodnote-
nia cenových ponúk,

B/  s c h v a ľ u j e
priamy odpredaj nehnuteľnosti vo vlastníctve obce - pozemku v 
k.ú. Palárikovo, reg.C-KN parc.č. 701/78 , druh zastavané plochy 
a nádvoria vo výmere 180 m2 vybranému účastníkovi – víťazovi 
priameho zadania –  Róbert  H a t i n a , rod.  Hatina, trvale by-
tom Štefánikova 127 do výlučného vlastníctva za ponúknutú cenu 
920,00 €, slovom deväťstodvadsať eur, za podmienok:
- s povinnosťou úhrady nákladov spojených s vyhotovením zna-
leckého posudku číslo 41/2017 zo dňa 3.6.2017,
- s povinnosťou úhrady nákladov spojených s vkladom vlastníc-
keho práva v prospech kupujúcich do katastra nehnuteľností, 
- s povinnosťou úhrady kúpnej ceny kupujúcimi ku dňu uzatvo-
renia kúpnej zmluvy,

C/  u k l a d á
prednostovi obecného úradu zabezpečiť uzatvorenie kúpnej 
zmluvy podľa schvaľovacej časti uznesenia,

D/  u r č u j e
stratu platnosti a účinnosti uznesenia, ak kúpna zmluva nebude 
uzatvorená do 31.12.2017.

X.
Obecné zastupiteľstvo

A/ p r e r o k o v a l o
návrh na nakladanie s nehnuteľnosťou v majetku obce , pozemku  
parc.č. C-KN parc. č. 701/81, druh pozemku  zastavané plochy a 
nádvoria o výmere 227 m2, 

B/  s c h v a ľ u j e
podľa § 9a odst. 1 písm. c/ zákona č. 138/1990 Zb. o majetku obcí 
v znení neskorších predpisov zámer odpredaja nehnuteľnosti vo 
vlastníctve obce Palárikovo zapísanej na LV č. 1 reg. C-KN par-
c.č. 701/81, druh pozemku zastavané plochy a nádvoria o výme-
re 227 m2 formou priameho predaja najmenej za cenu vo výške 
všeobecnej hodnoty nehnuteľnosti stanovenej podľa osobitného 
predpisu, znaleckým posudkom, s týmito podmienkami:
- kupujúci bude povinný uhradiť náklady spojené s vypracovaním 
znaleckého posudku na stanovenie všeobecnej hodnoty nehnuteľ-
nosti,
- kupujúci bude povinný uhradiť náklady s vkladom vlastníckeho 
práva v prospech kupujúceho do katastra nehnuteľností, 

C/  u k l a d á
prednostovi obecného úradu
- zabezpečiť postup stanovený zákonom č. 138/1990 Zb. o majet-
ku obcí v znení neskorších predpisov a Zásadami hospodárenia s 
majetkom obce Palárikovo,
- predložiť starostovi obce protokolárne vyhodnotenie predlože-
ných cenových ponúk s odporučením na rozhodnutie obecnému 
zastupiteľstvu.

XI.
Obecné zastupiteľstvo 

A/ p r e r o k o v a l o
návrh na uzatvorenie nájomnej zmluvy  na pozemok vedený na 
LV č. 3078  k pozemku pod budovou pre školstvo parc.č.  708/5   
a na pozemku  vedený na LV č. 3191 k pozemku parc.č. 701/1 
druh pozemku účelová komunikácia  vo vlastníctve obce Palári-
kovo v k.ú. Palárikovo,

B/  s c h v a ľ u j e  
uzatvorenie nájomnej zmluvy na pozemky  na dobu 15 rokov s 
právom prechodu po pozemku parc.č. 701/1 / verejná komuniká-

OBECNÝ ÚRAD



5

cia/ v prospech užívateľskej inštitúcie Odborné učilište internát-
ne, Námestie sv. Ladislava 1791/14 , 951 15 Mojmírovce, výška 
nájomného 1,00 €/ rok.

XII.
Obecné zastupiteľstvo 

s c h v a ľ u j e
k pozemkom v priemyselnom parku Palárikovo
Parcel-
né číslo

Regis-
ter

LV 
č.

Výmera 
v m2 Druh pozemku Katastrál-

ne územie Obec

4906/23 C 1878 33 738 Ostatná plocha Palárikovo Palárikovo
4906/2 C 1878 11647 Orná pôda Palárikovo Palárikovo
4906/29 C 1878 305 Ostatná plocha Palárikovo Palárikovo

4906/31 C 1878 355 Zastavané plo-
chy a nádvoria Palárikovo Palárikovo

zriadenie vecného bremena v prospech oprávneného – Západo-
slovenská distribučná, a.s. Bratislava vecné bremená in personam 
, predmetom ktorých je povinnosť povinného / Obce Palárikovo/  
ako vlastníka zaťaženej nehnuteľnosti strpieť za časti nehnuteľ-
ností zaťaženej v rozsahu vyznačenom v geometrickom pláne č. 
27/2017 zo dňa  26. 01. 2017 vyhotovenom geodetickou kancelá-
riou GEA, s.r.o. Janka Kráľa 33, 949 01 Nitra:
A/ zriadenie a uloženie  elektroenergetických zariadení, 
B/ užívanie, prevádzkovanie, údržbu, opravy, úpravy, rekonštruk-
cie, modernizácie a akékoľvek iné stavebné úpravy elektroener-
getických zariadení a ich odstránenie.
Vecné bremená sa zriaďujú bezodplatne a na dobu neurčitú.

XIII.
Obecné zastupiteľstvo

A/ p r e r o k o v a l o
výzvu Okresného súdu v Nitre číslo 29Exre/2447/2017-108  zo 
dňa 31.5.2017 na zosúladenie údajov zapísaných v Obchodnom 
registri so skutočným právnym stavom

B/   k o n š t a t u j e, že
podľa nášho názoru mala byť drobná prevádzkareň vymazaná z 
obchodného registra už po roku 1990, keď  v zmysle § 31 bod 1/ 
zákona č. 369/1990 o obecnom zriadení  v znení neskorších pred-
pisov bol zákon o národných výboroch zrušený,

C/   s c h v a ľ u j e
zrušenie Drobnej prevádzkarne Palárikovo, ktorej zriaďovateľom 
bol Miestny národný výbor Palárikovo s tým, že všetky práva a 
záväzky drobnej prevádzkarne prevzala Obec Palárikovo,

D/   ž i a d a
Mgr. Jozefa Derňára, starostu obce o podanie návrhu na výmaz 
Miestneho národného výboru v Palárikove /drobnej prevádzkarne/ 
z obchodného registra na Okresnom súde Nitra, Obchodný register.

XIV.
Obecné zastupiteľstvo  v súlade s čl. 3 VZN č. 05/2016 o pod-
mienkach poskytovania dotácií z prostriedkov obce Palárikovo

s c h v a ľ u j e
na rok 2017 dotáciu :
1/ OZ Adam Moto klub Palárikovo ............................... 600,00 €,
2/ OZ Krok s úsmevom Palárikovo ............................... 700,00 €,
3/ OZ Naše deti Palárikova ............................................ 550,00 €,
4/ Poľovné združenie „ Bažant“ Palárikovo .................. 600,00 €,
5/ OZ Ranč Mohykán Palárikovo .................................. 400,00 €.

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO PALÁRIKOVO
UZNESENIE ČÍSLO 27/170626

I.
Obecné zastupiteľstvo 

s c h v a ľ u j e
• predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok za účelom 
realizácie projektu „ Kompostéry pre obec  Palárikovo“ realizo-
vaného v rámci výzvy OPKZP-PO1-SC111-2017-23 , ktorej ciele 
sú v súlade s platným územným plánom obce a platným progra-
mom rozvoja obce,

• zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami po-
skytovania  pomoci,
• zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie  
projektu zo strany žiadateľa z celkových oprávnených výdavkov 
vo výške 10 374,00 EUR v súlade s podmienkami poskytnutia 
pomoci,
• zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdav-
kov z rozpočtu obce.

PRÍHOVOR RODÁKA VŠETKÝM DOBRÝM RODÁKOM PALÁRIKOVA

JE /ASI/ NAČASE SKLADAŤ ÚČTY
Ak sa  prihováram čitateľom a obyva-

teľom dediny  touto formou, to preto, že 
som rodákom ešte z polovice minulého 
storočia a azda mám právo vyslovovať 
sa, ak si myslím, že mám čo povedať.  
Ako každý, kto tu býva, aj ja mám veľ-
ký záujem, aby sa nám všetkým  v tejto 
vskutku peknej obci  žilo príjemne  a spo-
kojne, aby nič nenarúšalo každodenné 
bytie, aby sa nevyrábali problémy tam, 
kde nemusia byť , lebo napokon aj bez 
toho  starostí je dosť a nie všetko vychá-
dza podľa želania každého a všetkých.

 Pravdepodobne, nejaký ideálny  stav 
ani nie je možný, lebo to, čo sa páči jed-

nému, inému nemusí vyhovovať, veď to 
poznáme,  že ani susedské vzťahy nebý-
vajú vždy "mierové",  nehovoriac o rodi-
ne, manželoch, deťoch, poslancoch.

Nedá mi nevrátiť sa aspoň slovkom - 
dvoma k téme, ktorá značne "otriasla" ob-
cou. V posledných mesiacoch a týždňoch 
sa o tom veľa hovorilo. Áno, ide o chod-
ník, cyklochodník, cyklotrasu. Od parku v 
centre obce až po park, zvaný priemyslo-
vý. O tom, že myšlienka je to výborná, či 
ju vymyslel starosta alebo niekto iný, na-
ozaj niet pochýb.  Zrodila sa a mala byť /
alebo možno niekedy ešte bude ?/ pýchou 
našej dediny. Veruže prekrásnym vstu-

pom /ale najmä bezpečným pre bicyklis-
tov a vodičov/,  minimálne od železnič-
nej stanice až po kaštieľ a anglický park, 
ktorý je už upraveným, a teda príťažlivým 
miestom pre nás domácich i návštevníkov 
z odinakiaľ. Možno tam budeme cho-
diť ešte radšej, ak sa zopakujú kultúrne 
programy, možno len nedeľné dychovky, 
tak ako to býva pravidlom v kúpeľných 
parkoch po celom Slovensku. Prirodzene, 
aj iné nápady by sa mohli uplatniť. Má 
niekto pocit, že obec žije spoločensky, 
že ľudia a celé rodiny vo voľnom čase sa 
radi prechádzajú po uliciach? Park je na to 
najvhodnejším prostredím.

OBECNÝ ÚRAD
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Mimochodom, ešte k tomu  chodníku. 
História pozná veľa príkladov, že dob-
ré veci sa neľahko presadzovali, najmä 
ak išlo o čosi významné, čo malo zme-
niť zaužívané pohľady na siluety miest 
a obcí alebo priniesť čosi zásadné. O 
Palárikove sa vie, že kedysi aj Baťa sa 
interesoval o priestory pred železničnou 
stanicou a z našej dediny mohlo byť vý-
znamné obuvnícke centrum. Tá poloha, 
železničná križovatka... Lenže, kde by 
sa pásla naša lichva, horekovali gazdo-
via. Ale nehaňme našich gazdov, možno 
to tiež mysleli dobre, aj keď len pre tú 
lichvu. Mnohí  obyvatelia francúzskeho 
hlavného mesta tiež dlho nemohli spá-
vať, keď Gustáv Eiffel začal stavať vy-
sokú vežu. Podĺa mnohých odborníkov z 
Paríža a celého Francúzska tá "opacha" 
mala zmiznúť hneď po skončení dobo-
vej svetovej výstavy.

A vidíte, tzv. stará dáma stále stojí, 
každoročne ju navštevujú státisíce turis-
tov a dnes si už nik nevie ani len pred-
staviť mesto nad Seinou bez tejto stavby, 
ktorá je skutočným symbolom.

Možno aj ten cyklochodník, ktorý 
starosta Dernár chcel vydupať za každú 
cenu, keď už boli takmer na ceste státi-
síce eur od štátu a Európy,  keď už bol 
hotový zaplatený projekt, schválené sta-
vebné povolenie, sa mohol stať symbol 
Palárikova. Starosta možno videl ďalej 
ako iní a  možno toto bol kameň úrazu. 
Veď na Slovensku je to tak. Kým v iných 
krajinách vynikajúcim rodákom stavajú 
pomníky, u nás - škoda reči.

Jedno je isté - zbytočne plakať nad 
rozliatym mliekom. A možno tá nádej s 
chodníkom ešte stále aspoň trochu žije. 
Uvidíme... Isté je aj to, že obyvatelia Palá-
rikova napriek viacerým článkom a iným 
informačným zdrojom vlastne ani dosť 
dobre nevedia, o čo ide. Urobil som si 
súkromnú anketu a oslovil sotva dve de-
siatky ľudí s otázkou, čo o tom vedia a či 
rozumejú,  prečo to mohlo byť a nebude. 
Nebol to reprezentačný prieskum, lebo 
na to treba aspoň tisíc respondentov, ale 
neprekvapuje, keď 90 percent opýtaných 
žije v nevedomosti, ak sa dozvedia zopár 
faktov, iba neveriacky krútia hlavami a 
nevedia pochopiť, prečo chodník nebude.

Teraz prosím o pochopenie. To hlav-
né je, aby sme nikoho nenútili sypať si 
popol na hlavu a kajať sa. Treba byť 
slušnými a korektnými. Mám na mysli 
skupinku poslancov, ktorí sa postavili do 
cesty z tých alebo iných dôvodov. Treba 
naďalej hľadať "chodníky"  k spolupráci 
medzi starostom a všetkým poslancami 
bez rozdielu. Mám dojem, že starosta je 
pripravený každému znova podať ruku.

Niečo si však predsa žiada dovetok. 
A práve na tomto mieste ako rodák vy-
zývam /dobrých/ rodákov, aby sa viac 
zaujímali o to, čo sa deje na "radnici", u 
poslancov, na zastupiteľstve. Nie je prí-
jemné konštatovať, že na pravidelných 
zasadaniach obecného zastupiteľstva - 
raz za dva mesiace - sa v posledných me-
siacov zúčastňuje "až" jeden obyvateľ 
obce - totiž práve autor týchto riadkov.

Možno je chyba nezáujmu ľudí, kto-
rí by mohli veľa ovplyvniť, v slabej 
atraktivite rokovaní ? Nuž, je pravda, 
že dvojhodinová prednáška poslankyne 
o odpadovom hospodárstve málokoho 
upúta, najmä keď sa rokuje od piatej do 
jedenástej pred polnocou, ako sa to už 
stalo. Bolo by treba zvážiť, ako skrátiť, 
zhutniť, zvecniť priebeh zasadaní.

Dôvod, pre ktorý som začal písať ten-
to príhovor,  je práve na tomto mieste. 
Ide o "kacírsku" myšlienku a mnohí mi 
za ňu nepoďakujú. Takže, o čo ide ? Aj 
keď sa to ešte nezdá, voľby sa blížia a 
to bude čas na bilancovanie tých, ktorí 
"vládli" v obci a možno sa budú uchá-
dzať o dôveru aj v ďalšom období. Len-
že, viete, ako to býva. Viac sa prikrášľu-
je a potom už nie je čas na preverenie 
naozajstného prínosu každého poslanca. 
Hovorí sa tomu skladanie účtov...

A teda, prečo to neurobiť teraz ? Prá-
ve teraz, keď obec prežila "živelnú po-
hromu" s tým neschválením cyklochod-
níka ? Keď ľuďom a  voličom vôbec nie 
sú jasné pravé príčiny  akceptácie, resp. 
odmietnutia  možno najvýznamnejšieho  
projektu v novodobej histórii Paláriko-
va. Dajme možnosť každému, nech to 
vysvetlí. A skutočne to myslím v dob-
rom, veď netreba všade vidieť len zlý 
úmysel toho - ktorého poslanca.  

Vyzývam preto starostu, aby na naj-
bližšie zasadanie poslancov zaradil bod, 
ktorý jemne nazvem predbežné bilanco-
vanie aktivít. Nech postupne vstane kaž-
dý poslanec v abecednom poradí, a nech 
povie v päťminútovom limite, čo kon-
krétne urobil pre ľudí. Ak sa to vhodne 
spropaguje, na zastupiteľstvo príde ne-
bývalý počet občanov - a o to by malo 
ísť predovšetkým !

Už len stručne - skutočne by malo ísť 
o konkrétnosti. Malý príklad -ak posla-
nec alebo  poslankyňa býva na Hlavnej 
ulici, nech povie, koľkokrát zasiahla, keď 
šarvanci zahadzujú predzáhradky obalmi 
z použitých nanukov, plastové fľaše a iné 
"fajnovosti". Koľkokrát pozvala obecnú 
políciu a kedy sa stalo, že mladí bezočiv-
ci museli vyzbierať svoj odpad ?

Alebo, chvála vedeniu COOP Jedno-
ta, že občania Palárikova majú moderný 
predajný obchodný dom. To však nezna-
mená, že treba dovoliť, aby na jeho vy-
novených schodoch si podaktorí jedinci, 
nemám na mysli etnicitu, usporadúvali 
raňajky, obedy a večere. Nechcem to 
bližšie komentovať, ale tá nečistota nie 
je ,veru, dobrou vizitkou.

A takto by sa dalo ešte dlho pokračo-
vať. Každý obyvateľ obce by mohol pri-
spieť svojou troškou do mlyna. Možno 
najmladší poslanec obecného zastupiteľ-
stva by pri uvedenom bilancovaní pove-
dal, aké skúsenosti už získal od starších 
kolegov a čo by on navrhol ako najdôle-
žitejšie. Pravdaže, existuje aj možnosť, 
že poslanci odmietnu zaradiť takýto bod 
do programu schôdze obecného zastupi-
teľstva. To by však už bol namieste úpl-
ne iný pohľad, veď na alibizmus nemá 
právo žiaden volený zastupiteľ.

... a úplne na záver aj futbal. Hráme v 
najspodnejšej lige, už nemáme kam vy-
padnúť, ale to nie je dôvod na iróniu. Čo 
bolo, bolo, terajší  n a š i chlapci, lebo 
zrejme úplne všetci sú rodáci, sa úprim-
ne snažia a získavajú sympatie, o čom 
svedčí aj zvýšená návštevnosť. Prečo sa 
hanbiť za nové začiatky ?

Takže, Meder do toho !
Dr. Milan Španír

Na základe žiadosti doleuvedených poslancov sa redak-
cia Našich novín ospravedlňuje, že v čísle 3/2017  zmenila 
autora článku "Cyklotrasa - áno či nie?“

Podľa predloženého originálu článok bol kolektívnym 

dielom poslancov uvedených v abecednom poradí:
Jaroslav Bujaček, Ing. Alžbeta Husková, doc. PhDr. Mo-

nika Jankechová, PhD., Mgr. Rudolf Kodada, Ľudmila Ko-
šíková, Ing. Igor Rezdovič a Ing. Róbert Židuliak.

OSPRAVEDLNENIE

OBECNÝ ÚRAD
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PREDSTAVUJEME OSOBNOSTI PALÁRIKOVA 
· ING. PAVEL KRAJNIAK ·

Vôkol seba máme mnoho vzácnych a zaujímavých ľudí.  V 
dennodennom zhone ich bežne nevnímame alebo ich nestre-
távame z rôznych dôvodov, a predsa si zaslúžia našu úctu a 
obdiv. Jedným z nich je dlhoročný riaditeľ lesného závodu v 
Palárikove. Reč je o Ing. Pavlovi Krajniakovi, sympatickom 
staršom pánovi na dôchodku, zanietenému poľovníkovi a les-
níkovi.  Pán Krajniak precestoval takmer celý svet v rámci 
svojich poľovačiek.  Má veľa zážitkov  a spomienok a to ne-
hovorím  a nepíšem o trofejach, ktorými je zaplnená vstupná 
hala domčeku v centre našej obce. Pri malajzijskej kávičke z 
Kuala Lumpur, ktorú starým rodičom priniesol vnuk zo svojej 
zahraničnej cesty, sa  mi dobre počúvali príbehy z nedávnej i 
zo súčasnej doby.

Oslovili sme ho, aby nám  teda porozprával  o svojom živo-
te, o svojich cestách a o svojej práci, ktorú miloval. 

Spomínate si na svoje začiatky v lesníctve?
Začínal som ako lesný robotník, pretože som najprv nemo-

hol študovať.  Avšak po jednom roku ma poslali na odporú-
čanie závodu na Vyššiu lesnícku školu do Banskej Štiavnice 
a potom odtiaľ som dostal umiestnenie na Východ do Starej 
Vody, kde som spoznal aj svoju manželku. Začal som chodiť 
na Vysokú školu hutnícku v Košiciach, no skončil som nako-
niec Vysokú školu lesnícku vo Zvolene, pretože som chcel byť 
bližšie k Bátovciam, odkiaľ pochádzam,  a najmä k mojim ro-

dičom. Preložili ma do Levíc a napokon do Pukanca, ktorý je 
poblíž Bátoviec a v ktorom som sa stal šéfom lesnej správy. 

A ako a kedy ste sa dostali sem do Palárikova?
Bolo to v roku 1980. V Palárikove zomrel môj predchodca 

pán Orgoň a hľadali nového riaditeľa. Všetko najprv smerova-
lo k tomu, že ním bude niekto domáci. No oslovili mňa. Možno 
na podnet Princa Roysa III., s ktorým som sa stretal na poľo-
vačkách a v CIC.  Najprv som nesúhlasil, veď som bol blízko 
rodiny, v Pukanci už závod perfektne fungoval, dokonca sme 
v ňom boli ocenení.  Nakoniec som však povedal áno, ale iba 
na 1 rok, kým sa palárikovský závod rozbehne tým správnym 
smerom.  A vidíte, bol som tu až do dôchodku. 

Už ste niekedy predtým počuli o Palárikove?
Budete prekvapená, ale áno. Totiž v mojom rodisku v Bá-

tovciach pôsobil ako farár Cyril Čvirik, pochádzajúci  práve z 
Palárikova, ktorý nám veľakrát a veľmi oduševnene rozprával 
o Slovenskom Mederi. Vidíte, aký je svet malý, ja som za-
kotvil práve na ospevovanom Mederi.
Aké ciele, aké zmeny či novosti ste zaviedli v palárikov-
skom lesnom závode?
V prvom rade som porobil zmeny v oblasti využívania kaštie-
ľa. Prostredníctvom cestovných kancelárií sme ponúkali uby-
tovanie najmä zahraničným hosťom, ktorí chodili na poľovač-
ky, ale aj tým ostatným, napríklad účastníkom vínnych ciest. 
Mali sme tu veľmi vzácnych hostí, spomínam si napríklad na 
španielsku princeznú, ktorá nechcela byť ubytovaná v hoteli 
v Bratislave, ale prišla práve sem. Na ňu si bude určite dobre 
pamätať pani Francka Pečimútová, ktorá ju vtedy vítala.

A čo ste riešili ďalej u nás na závode?
Napríklad sme pre celé Slovensko zabezpečili chov danie-

lej zveri, v roku 1985 sme získali 5 zlatých ocenení  v tomto 
odbore, boli sme druhí najlepší v tomto chove po Maďarsku.

Ďalej sme sa špecializovali na chov kačice divej, ktorej 
chov sme rozbehli  i v Gruzínsku a v Poľsku,  chov bažanta 
kolchického a bažantnicu na Kolchide – západnom Gruzínsku.

Okrem iného sme mali 1200 rodín včiel a včelie produkty 
– napríklad materskú kašičku – sme vyvážali do zahraničia vo 
veľkom počte.  Do Afriky sme pravidelne dodávali agátové 
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koly.   Samozrejme v istých obdobiach roka sme každodenne 
organizovali poľovačky. Takýmto spôsobom sme sa stali naj-
známejším odštepným závodom na Slovensku. 

V tom čase bol stav lesa, všetky naše správy hodnotené vo 
výbornej kvalite a boli i oceňované. A bolo to vtedy, keď ma 
iných závodoch sa dvíhal varovný prst.

Perlička z tých čias, ktorú som spracoval i v jednej svojej 
práci: na 40 zjazde OSN v New Yorku sa podávala palárikov-
ská poľovnícka kuchyňa. Jedného dňa minister zahraničných 
vecí Ing. Bohuslav Chňoupek s veľvyslancom USA vyslovili 
požiadavku pripraviť 30 kusov medvedích 1 kilogramových 
konzerv, ako i výber inej zveriny, pretože ČSSR má na 40. 
valnom zhromaždení v amerických dvojičkách podať večeru 
pre členov OSN a tu má byť zastúpená  i palárikovská poľov-
nícka kuchyňa. Táto ponuka bola pre nás ekonomicky výhod-
ná, tak pred termínom prišiel kuchár, ktorý mal jedlá podávať, 
na konzultáciu k našim kuchárkam, ktoré mu vysvetlili, že 
medveď sa prihrieva v inej vode, poleje sa maslom... Údené 
medvedie rolky začala konzervovať už pani Kmeťová, keďže 
u nás sa ročne spracúvali 2 -3 medvede ulovené na Slovensku.  
Zo zasadnutia OSN mám aj niekoľko pohľadníc od ministra 
Chňoupka a tiež spoločné poďakovanie dojedenej medvediny 
s J. P. de Cuellarom – generálnym tajomníkom OSN. 

Ako riaditeľ lesného závodu i ako člen komisie CIC ste 
získali určite veľa kamarátov. Boli medzi nimi nejakí vý-
znamní ľudia alebo takí, na ktorých nikdy nezabudnete?

Áno, boli. Napríklad náš minister zahraničných vecí,  Ing. 
Bohuslav Chňoupek, pán Botev, Bulhar, rektor na Vysokej 
škole lesníckej v Sofii, princ Roys III. y Bulharska a iní... 

Mám príhodu aj s Alicou z rodu Károlyiovcov. Jej priateľ 
bol v kaštieli a spomínal, že pani grófka oslavuje okrúhle na-
rodeniny. Tak sme jej ráno pred cestou jej priateľa boli nabrať 
dve 1,5 litrové fľaše z artézky, keďže tá sa najprv volala po 
nej – Alicina studňa. Ona mi na revanš poslala 3 dcl kvalitnej 
whisky, deci za každý liter vody z Alicinej studne.
Za svoju prácu ste získali veľa ocenení. Aké tu máte a 
ktoré z nich si vážite najviac?

Mám tu vlastne všetky poľovnícke ocenenia, ktoré sa dajú 
získať a tiež vysoké štátne vyznamenania za vynikajúcu prácu. 
Niektoré sú už za celoživotnú prácu.  Pre mňa sú všetky vý-
znamné a dôležité.  Pekná cena je Zlatý kamzík. Ale napríklad 
ocenenie z Ázie zo Slovenska nemá nik iný. 

Akú najvzácnejšiu trofej ste získali?
Losa z Kamčatky, tohto veľkého medveďa či trofeje z Afriky.

Ktoré krajiny, svetadiely ste navštívili?
Svetadiely skoro všetky okrem Austrálie.  Prakticky v rámci 

svojich služobných ciest i v rámci poľovačiek som často cesto-
val či už do európskych krajín, Poľska,  Rakúska, Maďarska, 
Nemecka, Ukrajiny, Bulharska, Gruzínska, ale aj do južnej Af-
riky,  Ázie, Ruska, naposledy do Ameriky...

Čo vás ešte zaujíma okrem poľovníctva?
História. Konkrétne história Palárikova, bažantnice, kaštie-

ľa. Známy mi posielal všetky písomnosti, ktoré sa týkali Palári-
kova, napríklad o názvoch Palárikova a toto som i spracoval v 
jednej práci.
Lesníctvo a poľovníctvo patria nerozlučne k sebe. Aký význam 
pre vás mala Medzinárodná poľovnícka organizácia CIC?

CIC je názov z francúžštiny: Conseil International de la 
Chasse  – čiže Medzinárodná poľovnícka organizácia. A mô-
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žem povedať, že CIC malo pre mňa veľký význam. V CIC som 
pôsobil 13 rokov, našiel som tam mnoho priateľov, pochodil som 
Európu i svet, keď som sa zúčastňoval ako člen komisie zasad-
nutí CIC  No a naposledy už v 21.storčí ako čestný člen komisie 
CIC som mal možnosť vidieť Sever – Beringovu úžinu medzi 
Amerikou a Áziou, o ktorých som predtým len počul. Stretnutie 
CIC bolo samozrejme spojené s poľovačkou. 11.setembra 2001 
sme boli práve v helikoptére M-8, kde hostiteľ vysvetľoval, že 
po pravej strane tvoria zasnežené sopečné končiare hranicu me-
dzi Čukotkou a Kamčatkou, a rozprával i o Aljaške , ktorú cár 
Peter Veľký predal.   A v tej chvíli medzi nás prišiel jeden z troch 
pilotov a oznámil nám, že dostali správu o teroristickom útoku 
na newyorské dvojičky, máme ukončiť let, lebo je predpoklad, 
že i toto hraničné územie bude pravdepodobne do 2-3 hodín úpl-
ne uzavreté. Po tomto oznámení sa začalo uvažovať o potrebe 
návratu domov, náš pobyt sa i tak chýlil ku koncu, ale nepočítali 
sme s takouto správou. Celkom nás bolo sedem, z toho dvaja 
chceli letieť do Frankfurtu cez Kanadu, ostatní z Kamčatky cez 
Moskvu. Zosadli sme v Korjatsku, kde sme boli do vybavenia 
nášho letu ubytovaní v stane podobnom jurte.  V tejto krajine 
na území asi takom veľkom, ako je Slovensko, sú len tri obce 
bez spojenia ciest, spojené len vzduchom a na jar cez pomerne 
široké riečky. Najlepšie cestovanie  po krajine je v zime.

Z tohto miesta sme sa vrtuľníkom  dopravili na pristávaciu 
plochu Tiličiky, na ktorom pristálo i nákladné lietadlo Antonov 
a  kde sme  i my po takmer hodinovom lete vystúpili z heli-
koptéry a po vyložení a naložení Antonova novým tovarom sme 
nastúpili i my a leteli pozdĺž Kamčatkou. Let do Moskvy z Pet-

ropavlovska kamčatského bol pre moju konštrukciu pohodlnejší 
ako boeingom z Frankfurtu nad Mohanom v turistickej triede.  
Zaujímavé na lete je, že keď sme okolo obeda odlietali z Petro-
pavlovska kamč., tak ten istý deň okolo obeda sme pristávali v 
Moskve po takmer 10 hodinovom lete krížom cez poludníky. I 
podľa mapy sa dá vidieť, že preletená vzdialenosť je asi 6-krát 
väčšia ako Bratislava-Moskva. Po ubytovaní na šeremetevov-
skom letiskovom hoteli sme na obrazovke videli tú katastrofu, 
na ktorú pasuje porekadlo: Svetská a ľudská sláva je ako poľ-
ná tráva. Medzištátne linky boli prerušené ako Bratislava, tak 
i Praha, Viedeň, Budapešť a kontrola cudzincov o to  väčšia. 
Neustálym preknihovávaním leteniek sme na druhý deň odleteli  
jedným lietadlom, ktoré pozbieralo svojich klientov, cez Buda-
pešť, Prahu do Bratislavy.  A to ešte nehovorím o komplikáci-
ách s dopravou losieho parožia,  ktoré sa skoro nezmestilo do 
lietadla. Avšak jeden pilot za butilku našiel spôsob prepravy aj 
väčších parohov.

Odstupom času sa človek zamýšľa nad ojedinelosťou takéhoto 
zážitku v dobrých spomienkach, ktoré si navždy odnesie so sebou.

Pán Krajniak, ďakujem veľmi pekne za pútavý rozhovor. 
Prajem vám do života predovšetkým teraz – v dňoch, kedy 
ste sa dožili úžasných osemdesiatych narodenín, aby ste svo-
jím entuziazmom, získanými vedomosťami a poznatkami, 
ale aj múdrymi radami obohacovali svoje okolie a to ešte 
dlho v dobrom zdraví a spokojnom dôchodcovskom živote 
so svojou sympatickou manželkou. 

Slavomíra Slivoňová
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SPOLOČENSKÁ RUBRIKA
V mesiaci júl 2017 životné ju-
bileum oslávili:
70 rokov
Ľudmila Backová
Helena Chovanová
Július Išteneš
Anna Kaločayová
Alžbeta Lakatošová
Jaromír Mikulec
Alžbeta Moravčíková
Jozef Tantoš
75 rokov
Štefan Gašparík
Alexander Markusek
Jolana Tóthová
80 rokov
Anežka Cucorová
Pavol Krajniak
V mesiaci august 2017 život-
né jubileum oslávili:
70 rokov
Štefan Almáš
75 rokov
Magdaléna Samuelová
80 rokov
Emília Šrámková
Mária Zálešáková

85 rokov
Michal Németh
Narodili sa:
Patrik Szabó
Kristián Pavel Krajcsovics
Martina Návojská
Adela Fialová
Bibiana Košťálová
Jozef Kotlár
Kristián Lakatoš
Uzavreli manželstvo:
Marek Slivovský – Dominika 
Abrhanová
Peter Hlozák – Monika 
Černoczká
František Šulík – Veronika 
Antalová
Michal Rumanovský – 
Stanislava Šrámková
Rozlúčili sme sa:
Ladislav Luzsicza 77-ročný
Viliam Remenár 72-ročný
Dušan Babušík 62-ročný
Marta Zálešáková 76-ročná

Mária Viteková,
matrikárka

V rámci  komunitnej činnosti  v združení obcí MAS  sme 
sa spoločne vybrali 30. 6. - 2. 7. 2017 poznávať susednú Čes-
kú republiku.

 Cieľom nášho zájazdu bol Broumov a jeho okolie.
Príkladne zrekonštruované centrum starobylého mesta nás 

nabádalo k návšteve centrálnych objektov najmä však bene-
diktínskeho kláštora so zrevitalizovanými záhradami, ktoré 
spravuje samospráva mesta a k rekonštrukcii použila najmä 
zdroje z EÚ. Sprievodca nám sprístupnil  rozsiahlu knižnicu, 
kostol sv. Vojtecha a relikviár s kópiou Turínskeho plátna.

Poučná, ale aj zábavná bola prehliadka pôvodne kláštorné-
ho pivovaru, ktorým nás sprevádzal osobne terajší majiteľ a 
výrobca viacerých druhov piva so zaujímavou ochutnávkou. 
Sprievodca pamätihodnosťami mesta nám okrem iného bez-
prostredne sprístupnil  informácie o živote miestnych obyva-
teľov, osobitne sa venoval obdobiu druhej svetovej vojny a 
odsunu sudetských Nemcov.

Turisticky nenáročná, ale zdraviu prospešná  bola prechádz-
ka po národnej rezervácii Adršpašské skály. Sprievodca ako 
horolezec  s typickým  českým humorom nás nielen previedol 
po krásnej turistickej ceste, ale vyhradený čas okorenil zaují-
mavými a najmä veselými historkami z okolia . Málokde mož-
no vidieť tak  fascinujúce zákutia ako v Adršpašsko-teplických  
skalách. Skalné mesto na severe východných Čiech fascinuje 
turistov od 18. storočia. Má neopakovateľné kúzlo vo všet-
kých ročných obdobiach, osobitne v lete. Okúzlení sme boli 
rôznymi tvarmi skál z pieskovca, množstvom druhov vysoko-
horských lišajníkov, vodným kráľovstvom v podobe jazierok 
a vodopádov, vysokou vlhkosťou vzduchu, ale najmä počtom 
zahraničných turistov a poskytovanými službami na vysokej 
úrovni.  Ďalší deň sme strávili prehliadkou kúpeľného mesta 
Luhačovice. Nezabudnuteľná bola prehliadka kúpeľných do-
mov z auto-vláčika. Kto mal záujem, mohol ochutnať vodu 
priamo zo žriedla, ale najmä nadýchať sa v kúpeľnej atmosfére 
a vnímať krásne vysadenú centrálnu zónu. 

Pevne veríme, že o rok sa spoločne vyberieme na ďalšie za-
tiaľ nenavštívené  miesta s cieľom získať nové poznatky, ktoré 
by sme mohli aplikovať v našej činnosti.

Alžbeta Jankulárová,
prednostka OcÚ

V ČASE DOVOLENIEK TREBA ODDYCHOVAŤ, ALE AJ VZDELÁVAŤ SA
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HORÚCE LETO 2017 A NÁVŠTEVA 
ZÁMKU SCHLOSS HOF NA MORAVSKOM POLI

(PETER HUDÁK)

Voľný letný deň sa dá stráviť rôzne. Niekto si rád odpoči-
nie doma v záhrade, iný na návšteve kúpaliska či s blízkymi a 
priateľmi na grilovačke. Ale sú ľudia, ktorí si v čase voľna radi 
rozšíria svoje obzory a urobia si čas na návštevu vzdialenejších 
miest. Radi sa pozrú za hranice každodenného sveta všedných 
dní. Obecný úrad v Palárikove sa snaží udržiavať aj takéto akti-
vity a každoročne podporuje zájazdy na rôzne zaujímavé miesta.

K pozoruhodným miestam, ktoré 
by sa patrilo navštíviť patrí aj areál 
zámku Schlosshof.  Jeho obnova a 
súčasná prevádzka síce v Rakúsku 
nie sú ojedinelými príkladmi, ale u 
nás sú však hodnými nasledovania, 
lebo nič podobné na našom území 
zatiaľ nie sme schopní prevádzko-
vať.  Zámok a areál prešiel komplex-
nou pamiatkovou obnovou, na kto-
rú by naši investori a stavebné firmy 
tradične reptali (jasne dodržaný typ 
okien dverí, komínov, podláh, úpra-
va striech a remeselné detaily, ktoré sa u nás akosi nenosia – 
lebo naši stavbári si zvykli montovať a nie murovať, stierkovať 
a nie omietať. Mnohí súkromní investori u nás si zvykli vylep-
šovať pamiatky všakovakými gýčmi, čo sa v kultúrnom svete 
akosi neosí. A čo je podstatné,  pamiatková obnova v Rakúsku 
je obnova originálu nie výmena za ponášku či nepodarok, ako 
je to u nás už tradičné od dôb socializmu. Lebo hodnotné je 
to, čo je pravé a staré, a nie to, čo sa iba snaží tak vyzerať). 
Druhá podstatná zložka, ktorá robí z areálu Schlosshof niečo 
pre nás mimoriadne je život, ktorý tam prevádzkari každoden-

ne vnášajú. Samozrejmosťou je vkusná reštaurácia, cukráreň, 
obchodík so suvenírmi a kútik  pre šantenie detí. V Schlosshofe 
chovajú aj tradičné domáce zvieratá, ktoré dotvárali ráz takého 
panského veľkostatku a nehrajú sa na Disneyho dedinku. Zvie-
ratá sú chované tak, ako to bolo v časoch najväčšieho lesku 
tohto sídla, teda na pôvodnom hospodárskom dvore a v pô-
vodných budovách, kde by sme asi zbytočne hľadali zateplenie 

z polystyrénu – načo aj. Kone ani 
kozy či iné zvieratá ho nepotrebujú, 
tak teda načo. Nezaostáva ani zeleň. 
Okrem  francúzskeho parku  s via-
cerými terasami a pravidelne vysa-
denými záhonmi pred zámkom sú 
v Schlosshofe aj dve tematické zá-
hrady, ktoré tvoria predpolie unikát-
nych historických  skleníkov z 18. 
storočia. Sú rekonštrukciami záhrad 
z 18. storočia,  tak ako to tamojší 
pamiatkari vyskúmali.  Podmien-
kou dobrej obnovy pamiatky nie je 

generálna prestavba, ako tomu býva často u nás, ale dobrá a 
pravidelná údržba. Tak v Schlosshofe môžeme vidieť aj trochu  
“zaprášené“ budovy v zadných častiach, ktoré majú pravidelne 
a dôsledne opravované strechy.  A pritom pri obnove začínali 
často zo stavu, ktorý by u nás asi veľa ľudí označilo slovom 
zbúrať, lebo zámok viac ako jedno storočie užívala armáda a v 
poslednom polstoročí aj nakrátko armáda Sovietskeho zväzu. 
Ako pamiatka tohto stavu zostala v zámku zachovaná jedna 
miestnosť, ktorú sprievodcovia ukazujú návštevám ako do-
klad, ako môže sídlo takéhoto významu schátrať.
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Ale vráťme sa k zámku a k tomu, čo ho robí jedinečným. 
V roku 1725 získal starú pevnosť Hof patriacu k zámku Ec-
kertsau princ Eugen Savojský. Bol šľachticom francúzskeho 
pôvodu, ktorý si vybudoval svoju vojenskú kariéru v službách 
Habsbugovcov. Jeho meno je späté s konečným vyriešením 
“tureckej otázky“ - oslobodením podstatnej časti  Uhorska z 
rúk Osmanskej ríše. (Vtrhnutie vojsk E. Savojského do Bos-
ny a dobytie Sarajeva v roku 1697 donútilo sultána rokovať 
o mieri a znamenalo odsun tureckých vojsk z podstatnej čas-
ti Uhorska a Sedmohradska, čo mnohí historici pokladajú za  
začiatok pádu Osmanskej ríše.) Princ dal na základoch starej 
pevnosti vybudovať letný zámok s dvoma podlažiami a jeho 
stavbou poveril Johana Lukasa von Hildebrandt. Hildebran-
dt využil zo starej pevnosti časť nádvoria a podnož, na ktorej 
stávali kanóny, nechal upraviť na hlavnú terasu, na ktorej dnes 
stojí celý zámok. Z nej pred záhradnou fasádou rozvinul terasy 
francúzskeho parku so schodiskami, fontánami a sochami. Zá-
mok bol noblesný a pôsobil v dobe jeho vybudovania luxusne, 
ale nepostačoval potrebám jeho ďalšej významnej majiteľky 
- cisárovnej Márie Terézie, ktorá ho dala v roku 1773 - 1775 
nadstavať o jedno poschodie. Zámok tak získal súčasnú podo-
bu. Stavbu viedol dvorný architekt Franz Anton Hillebrandt, 
ktorý vybudoval aj u nás kaštieľ (nezabudnime, že súčasná po-
doba nášho kaštieľa je z obdobia prestavby z 19. storočia). V 
Schlosshofe sa v roku 1766 v kaplnke zámku vydávala jedna 
z dcér Márie Terézie  arcivojvodkyňa Mária Kristína. Zámok 
slúžil až do smrti Márie Terézie ako jej útočisko pred ruchom 
cisárskeho dvora. V jeho komnatách a parku sa dozaista zrodi-

la nejedna z myšlienok na reformy ríše, ktoré za jej vlády vy-
tvorili v krajinách jej koruny prosperitu stojacu na princípoch 
všeobecnej vzdelanosti, viery v Boha a pracovitosti, ktorá 
bola odmieňaná viac ako stovkou cirkevno-štátnych sviatkov 
v priebehu roka. Po jej smrti v roku 1780 zámok osirel.  Cisár 
František Jozef I. už Schlosshof nevyužíval  ako svoje sídlo 
a dal v ňom zriadiť vojenské školiace a výcvikové miesto. 
Zariadenie zámku bolo odvezené do Viedne, vďaka čomu sa 
zachovali jeho popisy a aj pár kusov. V čase druhej svetovej 
vojny zámok využívala armáda Wermachtu a od roku 1945 
Červená armáda, ktorá dovŕšila dielo skazy. Po odsune Červe-
nej armády z Rakúska v roku 1955 prebehlo niekoľko menších 
pokusov o záchranu zámku (provizórne opravy striech, zadeb-
nenie okien a oplotenie areálu), no podstatným bol až začiatok 
postupnej pamiatkovej obnovy v roku 1986, keď po množstve 
pamiatkových výskumov nasledovala profesionálna záchrana 
všetkého, čo sa len zachrániť dalo. Väčšie stavebné práce za-
čali až v roku 2002 a pri opravách sa uprednostnili pôvodné 
vápenné malty a murárske techniky, tak ako tomu bolo až do 
nástupu priemyselného stavebníctva pred druhou svetovou 
vojnou. V najhoršom stave boli dva pôvodné barokové skle-
níky s drevenými stenami s radom okien, ktoré dala Červená 
armáda upraviť na telocvičňu a strelnicu. Ich reštaurovanie 
bolo realizované v roku 2007 s veľkým ohlasom kultúrnej ve-
rejnosti. Nasledovala obnova fasád zámku a postupná obnova 
jeho interiérov, ktorá stále pozvoľne pokračuje.  Od roku 2007 
prebieha aj obnova francúzskeho parku s jeho fontánami, al-
tánkami, sochami a skutočne nádhernými partermi (strihané 
záhony na teréne). Základné formy vzorov sú presnou repli-
kou z obdobia založenia parku, ale kvetinová výsadba je už 
príkladom súčasnej krajinnej a parkovej tvorby rakúskych par-
kových architektov. K prevádzke veľkého zámku Hof  patrí aj 
menší zámoček Niederweiden, kde sa konajú dočasné výstavy. 
Tá súčasná sa v roku Márie Terézie, ktorý oslavuje Rakúsko, 
venuje dejinám vlády a reforiem Márie Terézie. Pri zámočku 
stojí aj dnes už unikátna čierna kuchyňa z 18. storočia, ktorá tu 
bola postavená pre potreby poľovačiek. Varenie na otvorenom 
ohni – bez sporákov sa tu zachovalo až do súčasnosti a kuchy-
ňa tvorí súčasť expozície. Na našom území sa zachovalo síce 
pár priestorov čiernych kuchýň (jeden aj v priestoroch našej 
budovy fary), ale takmer všetky boli prestavané na nepoznanie 
s nástupom murovaných šporákov.

Areál zámku Schloss Hof patrí v priebehu roka k jedným z naj-
navštevovanejším turistami zo Slovenska. Ani nieto divu. Okrem 
riadnej asfaltovej cesty sa k nemu dá dostať aj z Devínskej Novej 
Vsi pešou lávkou. Jeho návštevu možno odporučiť  každému, sku-
pinám, jednotlivcom, ale aj rodinám s malými či väčšími deťmi.

DOČKÁME SA VEĽKÉHO SMRADU AJ V PALÁRIKOVSKOM CHOTÁRI?
Pochybné šťastie žiť v susedstve dánskej veľkovýkrmne 

ošípaných v okrese zažívajú doposiaľ iba obyvatelia Svodína, 
ktorí sa opakovane a dosiaľ neúspešne snažia zbaviť smradľa-
vej opachy, ktorá im - za nepriaznivého smeru vetra - dôkladne 
ničí vidiecku idylu. Po mnohých rokoch ťahaníc sa zdá, že po-
dobnej veľkej radosti budú čeliť i obyvatelia Palárikova, Selíc 
i Nededi, do chotára ktorých sa má postaviť podobný objekt. 
Občania dotknutých obcí sa cítia byť podvedení, ale zdá sa, že 
ešte nie je definitívne rozhodnuté o sprevádzkovaní farmy pre 
ošípané v lokalite Palárikovo - Šándor.  
OBČANIA OBCÍ PALÁRIKOVO, SELICE, BA I NEDEDI SA 
CÍTIA PODVEDENÍ

Ústne pojednávanie  v súvislosti s vydaným integrovaného 
povolenia stavby a prevádzky Farmy ošípaných Palárikovo - 

Šándor sa uskutočnilo 
nedávno za prítomnosti 
občanov obcí Palári-
kova, Selíc a Nededi, 
ich starostov, ako i zá-
stupcov ďalších zain-
teresovaných, konkrét-
ne spomínanej farmy, 
inšpekcie životného 
prostredia a spoločnos-
tí Poľno SME a Ag-
rodružstvo.

Išlo hlavne o pro-
test občanov, ktorí sú 
výhradne proti stavbe 

Ingrid Pojezdálová, vedúca odboru Sloven-
skej inšpekcie Životného prostredia v Nitre
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OHLAS INVESTORA PREVÁDZKY FARMY OŠÍPANÝCH 
PALÁRIKOVO - ŠÁNDOR NA PRÍSPEVOK 

DOČKÁME SA VEĽKÉHO SMRADU AJ V PALÁRIKOVSKOM CHOTÁRI?
Stanovisko našej firmy je zhrnuté do 

pár viet. Firma Agrovýkrm a.s. si na prvom 
mieste ctí zákon, preto celý proces dote-
raz rešpektoval a ďalej bude rešpektovať 
platnú legislatívu. Firma sa snaží rozšíriť 
svoje pôsobenie v oblasti chovu ošípaných 
a posilniť tým sebestačnosť Slovenskej re-
publiky v oblasti produkcie mäsa.

Keďže na miestnom zisťovaní rezo-
novala najmä téma aplikácie hnojovice, 
dovolím si sústrediť sa práve na tento 
aspekt navrhovanej činnosti.  

Miestne agropodniky sa odmietnu-
tím spolupráce odsúdili k používaniu 
jednostranných priemyselných umelých 
hnojív a snažia sa obrátiť verejnú mien-
ku proti výstavbe farmy.  Hospodárske 
hnojivá sa používali dávno predtým 
ako ľudia spoznali a vynašli jej náhra-
dy, čiže priemyselné hnojivá. Dokonca 
aj tieto hnojivá sú zložené z prírodných 
elementov, nie sú to syntetické látky vy-
rábané chemickým priemyslom. Mini-
málne však jedna zložka im v porovnaní 
s hospodárskymi hnojivami chýba – a 
to organická. Táto je nesmierne dôleži-
tá pre široký komplex procesov v pôde, 
bez ktorého by v pôde chýbal život. Ak 
nie je život v pôde, nie je život ani na 
nej. Alebo, ak hladuje pôda, tak hladuje 
ľudstvo. Organická hmota má priazni-
vý vplyv na štruktúru pôdy a množstvo 
iných procesov v pôde. Prostredníctvom 
nej je schopná čeliť rôznym výkyvom 
vo fyzikálnych a chemických vlastnos-
tiach (zadržiavanie vody, živín, výkyvy 
pôdnej reakcie, atď.). Pôda je jediný 
zdroj obživy ľudstva, preto je veľmi 
dôležité sa starať minimálne o udržanie 
jej úrodnosti, prípadne ju zvýšiť. Naša 
spoločnosť v spolupráci s inými farma-
mi sa snaží o dosiahnutie tohto cieľu a 
preto všetky operácie, ktoré vykonáva-

me na poľnohospodárskej pôde robíme 
s využitím najmodernejších technológií, 
techník a vedeckých poznatkov. Rov-
nako, ako snáď všetko na svete, tak aj 
aplikácia organických hnojív má aj svoje 
negatívne stránky. Väčšina z nich sa pre-
javí len pri nesprávnej alebo nadmernej 
aplikácii. Jediný vedľajší účinok, ktorý 
nezávisí od týchto aspektov je sprievod-
ný zápach. Na obmedzenie vedľajšieho 
účinku aplikácie hnojovice, sme prijali 
veľa opatrení. V prvom rade je to voľ-
ba techniky aplikácie, kde sme zvolili 
najmodernejšiu a najefektívnejšiu z hľa-
diska obmedzenia zápachu a strát živín a 
to je jej priama aplikácia do pôdy. Táto 
technológia a technika je uznaná a ce-
nená aj Európskou úniou, kde sa takéto 
technológie nazývajú BAT (skratka v 
preklade – najlepšie možné techniky). 
Ďalšie aspekty, na ktoré berieme ohľad 
sú klimatické podmienky  pri aplikácií, 
t.j. na pozemky v blízkosti ľudských 
obydlí sa snažíme aplikovať v chladnom 
a bezveternom počasí (skoro na jar ale-
bo neskoro na jeseň). Nakoľko počasie 
nie je možné ovládať a neustále sa mení, 
tak aj pri aplikácií hnojovice môže dôjsť 
k zmene podmienok a aj pri najlepšom 
vedomí a svedomí sa obmedzeniu oby-
vateľov niekedy nevyhneme.

 Ak nastane tento prípad, tak sme pri-
pravení aplikácie hnojív ihneď prerušiť. 
Akonáhle sa zistil nepriaznivý smer vet-
ra a boli sme na to upozornení z oficiál-
nych miest, práce sme  ihneď prerušili. 
Taktiež dbáme na to, aby sme aplikáciu 
vykonali čo najrýchlejšie a zdržiavali sa 
v blízkosti obydlí len nevyhnutnú dobu. 
Na pozemkoch umiestnených v tesnej 
blízkosti obytných častí vynechávame 
niekoľko desiatok metrov, kde hnojivá 
neaplikujeme, aby sme aj takto zníži-

li možný negatívny vplyv. Väčšinou sa 
plánuje aplikovať na jednu lokalitu 4 až 
6 dní. Naša spolupráca s agro spoloč-
nosťou z blízkosti Palárikova je dojed-
naná tak, že v závislosti od podmienok, 
budeme na ich pozemkoch vykonávať 
aplikáciu hnojovice jeden krát na jar a 
jeden krát na jeseň, vždy v trvaní len nie-
koľko dní. Týmto sa snažíme maximálne 
obmedziť negatívny vedľajší účinok na 
obyvateľov okolia. Samozrejme, pri vy-
užívaní a aplikácií organických hnojív, v 
našom prípade hnojovice (len aby sme 
odborne pomenovali konkrétne hnoji-
vo), dodržiavame všetky legislatívne 
podmienky, ako je dávkovanie a povo-
lený termín aplikácie, ktorý je stanove-
ný od 15. februára  do 15. novembra za 
podmienok dodržania maximálnej výšky 
pokrývky pôdy snehom, prípadne, hĺbky 
zamrznutia pôdy.

 Za určitých podmienok je tiež možné 
aplikovať organické hnojivá od 1. februára 
na povrch pôdy s pokryvom ozimnej plo-
diny ako sú napríklad pšenica alebo repka. 
Organické hnojivá nie sú žiadny odpad, 
ktorého sa treba zbaviť, ale sú to nenahra-
diteľné zdroje živín a organickej hmoty 
na udržanie úrodnosti pôdy v dlhodobom 
ponímaní Otatné poznámky od zvyšných 
účastníkov konania berieme ako neprav-
divé až zavádzajúce, sme prekvapení tým, 
že fundovaní odborníci sú schopní použiť 
termín ako "koncentračné tábory pre oší-
pané" a pod. Naďalej sme odhodlaní ísť 
za svojim zámerom a veríme v čo najo-
bjektívnejšie posúdenie našej žiadosti zo 
strany zodpovedných štátnych orgánov. 
me pripravení stať sa zodpovednými a sta-
bilnými partnermi celého regiónu.

Marek Tóth,
zástupca spoločnosti Agrovýkrm a.s. 

farmy, pretože jej eventuálna prevádzka ohrozuje bezprostred-
ne ich životné prostredie a vôbec narúša ich doterajší život-
ný štandard, a to nielen škodlivými emisiami v ovzduší, ale i 
hlučnosťou a ďalšími neduhmi, ktoré vyjadrili vo svojom pro-
teste. Navyše, cítia sa podvedení, keďže ich písomné námietky 
zapracovali do konania až teraz, dodatočne, keď sa zdá, že je 
o všetkom rozhodnuté. Nie sú spokojní ani so súčasnými vy-
jadreniami investora a stavom, čo sa týka stavby a prevádzky 
farmy, ktorá im bola pôvodne ináč, čiže mylne interpretovaná 
a boli tak uvedení do omylu, čo pokladajú za zámer.

Dodatočne boli zapracované ich písomné stanoviská, v súlade 
a spolu s vyjadreniami  starostov zainteresovaných obcí. A tiež 
so stanoviskami zástupcov (konateľov) miestnych, už existujú-
cich poľnohospodárskych spoločností Poľno SME a Agrodruž-
stvo, ktoré sa tiež vyjadrili k veci zamietavo, pretože zástupcovia 

farmy nemali doteraz záujem (za obdobie troch rokov) prísť na 
jednanie k predmetnej veci, prípadne podmienenej spolupráce 
a uzatvorenie zmluvných podmienok. Navyše, oba poľnohos-
podárske podniky získali dodatočne poznatky o nepriaznivom 
vplyve (napríklad hnojovice, o dodávku ktorej spočiatku spo-
ločnosť Agrovýkrm javila záujem) a dopade viacerých nepriaz-
nivých skutočností, ktoré by narušili hydrofyzikálne vlastnosti 
pôdy, čo by malo za následok zníženie ich úrodnosti. Odmietli 
navrhovanú spoluprácu aj na základe zamietajúcich podnetov 
vlastníkov nimi obhospodarovaných pozemkov.

Aký bude ďalší postup ťažko predpovedať, hoci podľa do-
terajších jednaní možno dedukovať, že ešte nie je o Farme oší-
paných Palárikovo - Šándor definitívne rozhodnuté.

Milan Kupecký (snímky autor)

OBECNÝ ÚRAD
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V NITRIANSKOM SAMOSPRÁVNOM KRAJI

1. – 30. september 
Múzeum Jána Thaina v Nových Zám-
koch – „Zrakové vnímanie kultúr-
nych pamiatok v 3D“
8. 00 – 17.00 (ut. - pia.) - tvorivé diel-
ne tematicky zamerané na poznávanie 
histórie /Budova múzea, M.R. Štefánika 
58, Nové Zámky/

 6. – 30. september 
Ponitrianske múzeum – prehliadky 
expozície a výstav
Prehliadaná príroda - obyčajné i 
zvláštne prírodniny zo zbierok múzea: 
špeciálny výber, novootvorená expozícia
/Ponitrianske múzeum, Štefánikova tr. 1/

8. september / piatok 
17.00 otvorenie Dní európskeho kultúr-
neho dedičstva v Nitre 
História pre všetkých – verejná disku-
sia s odborníkmi o význame Nitrian-
skeho hradu Nitriansky hrad očami 
ZUŠ J. Rosinského, výstava výtvarných 
prác, hudobný program (Nitriansky hrad)
8.00 – 16.00 Deň otvorených dverí 
Štátneho archívu v Nitre 
tvorivé dielne pre deti: pečatenie, výro-
ba pečatí, písanie husím brkom, nakresli 
svoj erb informácie o činnosti a úlohách 
št. archívu, výstava archívnych doku-
mentov na tému: Historické cestovné 
pasy organizované skupiny na DOD sa 
môžu nahlásiť na: archiv.nr@minv.sk
12.30 odborná prednáška: Vysťaho-
valectvo na Slovensku v kontexte ar-
chívnych dokumentov nahlásiť sa na: 
peter.kerestes@minv.sk /Štátny archív v 
Nitre, Novozámocká 273, Ivanka pri Nit-
re, mhd č. spoja 12/
Krajský pamiatkový úrad  Nitra – ko-
mentované prehliadky metodikov
13.00 Kostol sv. Michala Archanjela 
/Na Vŕšku/ priebeh reštaurovania, nové 
poznatky z histórie
15.00 Hospodárska škola /NKP/ býva-
lá Štátna odborná hosp. škola v Nitre vo 
funkcionalistickom štýle /dnes Fakulta 
záhradníctva a krajinného Inžinierstva 
/Tulipánová 7, pred hlavným vstupom /

9. september / sobota 
Katedra archeológie FF UKF v Nitre 
a CHKO Ponitrie - Putovanie pamiat-
kami a prírodou Nitry a okolia interak-
tívne tvorivé dielne pre deti 3.-6. roč. ZŠ 
a 8-ročných gymnázií/uzavreté, zabezpe-
čené kolektívy/ realizované v 2 blokoch 

na témy: Mladý archeológ objavuje sta-
robylú Nitru, Mladý prírodovedec skúma 
prírodu okolia Nitry (CHKO Ponitrie, 
Samova ul. č. 3)
Ponitrianske múzeum v  Nitre - Nitra, 
moje mesto 
výstava veľkoformátových skupinových 
prác študentov Ateliéru Médea o histo-
rickej Nitre s jej architektonickými do-
minantami, osobnosťami... Výstava po-
trvá do 30.septembra
Krajský pamiatkový úrad  Nitra – 
Pukanec, komentované prehliadky 
14.00 Kostol sv. Mikuláša, evanjelický 
kostol, remeselnícky dom s expozíciou 
Hrnčiarskeho múzea Jána Franka 
(začiatok o 14.00 hod pred kostolom sv. 
Mikuláša v Pukanci)
Mesto Hurbanovo a ICOMOS - Deň 
otvorených dverí Ordódyovských kú-
rií v Hurbanove 
Komentované prehliadky pamiatok 
od 10.00 do 12.00  Horná  kúria Ordó-
dyovcov / pred kúriou na rohu Novozá-
mockej ulice a Ordódyho ulice v Hurba-
nove , mes. časť Bohatá/
od 14.00 do 16.00  Dolná kúria Ordó-
dyovcov  / pred kúriou na Novozámockej 
č. 14 v Hurbanove, mes. časť Bohatá  /

10. september / nedeľa
Katedra archeológie FF UKF v Nitre 
a OZ Apponiana: Odhalené tajomstvá 
Oponického hradu
9.00 a 11.00 - komentované prehliadky 
spojené s prezentáciou archeologických 
nálezov /Oponický hrad/ 
Slovenské poľnohospodárske múzeum 
– Nedeľný piknik v múzeu - Deň otvo-
rených dverí 
13.00 – 17.00 pohodové popoludnie na 
dekách v areáli múzea spojené s kultúr-
nym programom, tvorivými dielňami a 
zábavou pre deti, jazda vláčikom a pre-
hliadky expozícií /SPM, Dlhá ul./
12. - 14. september / utorok – štvrtok

Nitrianska galéria: Cez okno - tvorivé 
dielne zamerané na prírodu a pamiat-
ky Nitry, práca s dielom zo zbierok NG 
12.9. o 14.00 – 16.00 / pre verejnosť 
(deti a mládež) 
13.9. o 14.00 – 16.00 / pre verejnosť (do-
spelí a seniori) 
14.9. od 10. 00 / pre školské skupiny 
(MŠ, ZŠ, SŠ, ZUŠ...) 

12.9. o 12.30 – 15.30 a 14.9. o 12.30 – 
15.30 prehliadka depozitárov NG / Nit-
rianska galéria, Župné námestie 3, Nitra/

15. september / piatok
Krajský pamiatkový úrad  Nitra – 
komentovaná prehliadka výtvarných 
pamiatok
16.00  Mestský cintorín v Zlatých 
Moravciach /stretnutie účastníkov pred  
hlavnou bránou Gymnázia J. Kráľa v 
Zlatých Moravciach/

16. september / sobota
Obec Palárikovo, Lesy SR, ICOMOS  
- Deň otvorených dverí historickej vo-
dárne a ľudového domu v Palárikove  
 10.00 – 12.00     Dom ľudový     / na 
Hlavnej ulici č. 22 /
 14.00  – 16.00    Historická vodáreň   /v 
parku pri kaštieli / 
Mesto Hurbanovo  -  „Krv vrchu Aby“ 
Oberačková slávnosť spojená s vystú-
pením folklórnych skupín a prezentá-
ciou tradičnej ľudovej kultúry
17.00 pred domom kultúry v Hurbanove 
spojený so slávnostným príchodom ale-
gorických vozov a vinárov od vrchu Aba
Mesto Komárno -  Deň otvorených dverí 
v pevnosti v Komárne 
Prehliadky pevností so sprievodcom
10.00, 11.00, 12.00, 13.00, 14.00, 15.00 
- vstupy  každú celú hodinu /stretnutie 
účastníkov bude pred budovou mestskej 
polície ( pred areálom pevnosti )/

17. september/ nedeľa
Pamiatkový úrad SR, Štátna ochrana 
prírody SR-CHKO Ponitrie, Sloven-
ská geologická spoločnosť
10. 00 - Terénna exkurzia za pamiat-
kami a prírodou Zoborských vrchov 
za účasti geológa, archeológa, botanika 
trasa: Kostol sv. Michala v Dražov-
ciach-Plieška-Meškov vrch-Zobor a Py-
ramída-Liečebný stav pod Zoborom /10,5 
km/ /zraz pred Kostolom sv. Michala v 
Dražovciach, MHD - č. spojov 2,4/
Krajský pamiatkový úrad  Nitra, 
ICOMOS  – komentovaná prehliadky 
reprezentačných priestorov biskup-
ského kaštieľa v Močenku
14.00  -  16.00  Biskupský kaštieľ v 
Močenku, /Sv. Gorazda ul. č. 956 ( Ko-
munita Kráľovnej pokoja) , Močenok/

18. – 22.  september 
Múzeum Jána Thaina v Nových 
Zámkoch – „Život v cintoríne - prí-
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“PAMIATKY A PRÍRODA: KRAJINA MOŽNOSTÍ“
Krajina, kde ľudia žijú bez vlastnej kultúrnej identity, je 

iba miestom na mape. Možno ju vymeniť za inú. Kultúrne de-
dičstvo tvorí základ nášho povedomia o mieste, kde žijeme. 
Všetci spolu vytvárame obraz Slovenska, ktorý nás prezentuje 
nielen medzi okolitými krajinami, ale ktorý sa stáva dokladom 
o tom, akí sme aj pred budúcimi generáciami.  

Cieľom Dní európskeho kultúrneho dedičstva je budovať 
vzťah k hodnotám, ku ktorým patria nielen hmotné či nehmotné 

doklady našej kultúrnej  minulosti,  ale aj príroda, ktorá obklopu-
je všetko, čo ľudské ruky v krajine vybudovali. V tomto roku si v 
celej Európskej únii viac ako inokedy pripomíname spätosť diel 
vybudovaných človekom s prírodou a aj hodnotu samotnej prí-
rody, ktorá tu existuje nezávisle od nášho bytia. K nadčasovým 
hodnotám patrí najmä poznanie, ktorého význam si uvedomova-
li generácie našich predkov. Nezabudnime preto na budovanie 
nášho vlastného vzťahu k minulosti, prírode a krajine, v ktorej 
žijeme,  aby sme boli schopní tvoriť aj vlastnú budúcnosť.

Peter Hudák, 
koordinátor DEKD pre Nitriansky kraj

z poverenia ICOMOS Slovensko

roda v pamiatke“ 
náučný chodník - pozorovanie vtáctva, 
netopierov a hmyzu, spoznávanie rastlín
8. 30   stretnutie účastníkov pri kaplnke 
starého cintorína na Slovenskej ulici v 
Nových Zámkoch / M.R. Štefánika 58, 
Nové Zámky/

19. - 20. september / utorok- streda
Štátny archív v Nitre, medzinárodná 
konferencia: 
Dejiny archívov – archívy dejín
9. 30 – aj pre verejnosť, usporiadaná pri prí-
ležitosti 20. výročia otvorenia ŠA v Nitre v 
nových účelových priestoroch v Ivanke pri 
Nitre. Zahlásiť sa na: peter.kerestes@minv.
sk / Regionálne múzeum Mojmírovce/
21. - 24. september / štvrtok – nedeľa /
Mesto Nitra, ZUŠ J. Rosinského v 
Nitre: prezentácia projektu: Bartfay 
medzi nami o záchrane, obnove a opä-
tovnom osadení sôch akad. sochára 
Tibora Bartfaya v mestskom prostre-
dí– Siréna, Kvet, Ruky
21. 9. – 10.00 a 22. 9. – 11.00 pre škol-
ské organizované skupiny, nahlásiť sa 
telefonicky: 037/7415629, 0903532548, 
alebo mailom: zusnitra@zusnitra.sk
23. 9. – 24. 9. o 16. 00 pre verejnosť /ZUŠ 
J. Rosinského v Nitre, Vajanského ul./

21. september / štvrtok
Krajský pamiatkový úrad Nitra - ko-
mentované prehliadky  

10.00 Kaštieľ Marczibányiovský (malý) 
kaštieľ v Oponiciach /Oponice č. 133/  
12.00 Kaštieľ Apponyiovcov v Oponi-
ciach /Oponice č. 271/

22. september / piatok
Krajský pamiatkový úrad v Nitre – 
komentované prehliadky metodikov
10.00 Mestský cintorín v Nitre: mies-
ta posledného odpočinku významných 
osobností Nitry a náhrobníkov – diel vý-
znamných slovenských sochárov /zraz 
pred hlavnou bránou Mestského cinto-
rína/
15.30 Mestský park na Sihoti: priebeh 
obnovy pomníkov: Umierajúci vojak a 
Protest proti vojne, vodárne a Biskupského 
hostinca /zraz pred Biskupským hostincom/
23. - 24. september / sobota - nedeľa

OZ Zoborský skrášľovací spolok, 
KPÚ Nitra - prehliadky ruín areálu 
Zoborského kláštora so sprievodcom 
„pátrom Filipom“
23.9. o 14. 00 - 17. 00, 20. 00 – 22. 00 
nočná prehliadka s baterkami /zraz pri 
fontáne pred budovou Špecializovanej 
nemocnice sv. Svorada, priniesť si ba-
terky, MHD – č. spoja 9/
24. 9. o 14. 00 - 17. 00, o 15. 00 – komen-
tovaná prehliadka metodika KPU o zanik-
nutom barokovom kláštornom komplexe 
kamaldulov s ruinou Kostola sv. Jozefa/ 
NKP/ a o priebehu obnovy 

Kalvária v Nitre – Deň otvorených dverí
24. 9. o 14. 00 – 17. 00 prehliadky: 
Kostola Božieho hrobu na vrchole Kal-
várie, Misijného múzea, krypty a farské-
ho Kostola Nanebovzatia Panny Márie 
(odborný výklad správcu farnosti a his-
torika architektúry o zaujímavostiach 
o vývoji areálu, o nedávno ukončených 
pamiatkových výskumoch, o živote Ver-
bistov – Spoločnosti Misionárov Božieho 
Slova /MHD – č. spoja 7/)

23. september / piatok
Regionálne múzeum Mojmírovce – 
Slávne rody – Appelovci a Príbeh Ta-
jára otvorenie výstavy /Za parkom 
887/23, Mojmírovce/

27. september 
Múzeum Jána Thaina v Nových Zámkoch 
– Múzeum v regióne, región v múzeu
8. 00 – 17.00 (ut.- pia.)  náučný chodník. 
Stretnutie účastníkov podľa dohody mail 
: muzeumnz@mail.t-com.sk, telef. č.:  
+421 35 6400032,  +421 35 6400626 
/M.R. Štefánika 58, Nové Zámky/

29. september/piatok
Slávnostné ukončenie Dní európskeho 
kultúrneho dedičstva v Nitre, ICO-
MOS Slovensko, Mesto Nitra
18. 00 žiaci Spojenej katolíckej školy 
v Nitre - divadelné predstavenie: Od 
kolísky po hrob, pásmo zo života Sväto-
pluka /Nitriansky hrad, Gotická priekopa/
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V priestoroch DK sme nainštalovali 29 fotografíí o rozmeroch 
45x32 cm. Panely poslúžili na jednotlivé fotodokumentácie zhoto-
vené z vtáčej perspektívy. Jednotlivé časti našej obce sú vyfotogra-
fované ako letecké snímky. Každá snímka donúti návštevníka po-
zastaviť sa pri nej na niekoľko minút, zamyslieť sa, kde ktorý kút z 
našej obce je nafotený. Každý z návštevníkov si má možnosť nájsť 
svoju uličku, ale i dom, v ktorom býva. Výstava je zaujímavá svojou 

farebnosťou, pohľad je očarujúci. Krásne úhľadne vystavané uličky, 
zelená oáza, architektúra stavieb, kaštieľ, kostol, Poľno SME a pod...

Výstava je sprístupnená pre verejnosť od 2. augusta do 4. 
septembra 2017.

Marta Révaiová,
vedúca DK

VÝSTAVA POÉZIA ČISTÉHO SKLA
Vybrať pekný a správny pohár na 

nápoj nie je u nás na Slovensku hla-
volamom, lebo svet nás už oddávna 
považoval za sklársku veľmoc. V kaž-
dej domácnosti sa ešte nachádza tak 
vychýrený krištáľ z bývalej republi-
ky. Z histórie sa dozvedáme, že prvé 
krištáľové poháre prišli na svet ešte v 
druhej polovici 16. storočia.

Vráťme sa však do prítomnosti a 
ukážme si výrobky zo zbierky od dar-
cov. V menších priestoroch dnešných 
domácností už neskladujeme veľké 
množstvo sád pohárov.

Výstava, ktorú sme nainštalovali 
v priestoroch DK, poukazuje na krá-
su tvaru čistého skla. Jeho tvorca, 
výtvarník či návrhár, neuvažoval len 
o krásnych tvaroch a dekoráciách, 
ale rozmýšľal hlavne o funkčnos-
ti a umývateľnosti. I na slávnostne 

prestretom stole čoraz viac dávame 
prednosť rustikálnym pohárom bez 
veľkého zdobenia. Sklo samé o sebe 
je číra hmota, ktorá fascinuje pri jej 
spracovaní. Sklárne vynašli mnoho 
spôsobov, ako ho farbiť a zdobiť, ale 
tieto poháre slúžili skôr na ozdobu v 
bytovom dizajne.

Naša výstava bola menšieho cha-
rakteru, ale ukázala na rôznorodosť 
výrobkov. Na výstave sa účastníci 
mohli poučiť.
• Prvý prípitok je povinnosťou hostiteľa.
• Pohár s dlhšou stopkou držíme dvoma 

prstami, nikdy ich nechytáme za spodok.
• Pri otvorení fľaše vína si hostiteľ na-

leje najprv do svojho pohára na dno, 
až potom nalieva ostatným hosťom.

• Nápoje nalievame vždy sprava a 
jedlo podávame zľava.

• Vodku a slivovicu pijeme na dúšok.

• Likéry pijeme po kvapkách.
• Pivo nalievame do nakloneného po-

hára zásadne chladené.
• Biele víno podávame po predjedle k 

hlavnému jedlu.
• Červené víno k divine a ťažko strá-

viteľným jedlám.
• Šampanské podávame zásadne chla-

dené do úzkych pohárov.
Pekné a ideálne sklo nám dotvára 

príjemné prostredie, slávnostnú atmo-
sféru v kruhu rodiny a priateľov. Už 
neslúži iba na ozdobu v sekretároch 
ako za čias našich rodičov a starých 
rodičov. Svetom vládne minimaliz-
mus. Z darovaných predmetov sa 
nám podarila pekná výstava, ktorú si 
návštevníci DK mohli pozrieť od 1. 
augusta 2017.

Marta Révaiová,
vedúca DK

OLYMPIÁDA SENIOROV

PALÁRIKOVO Z VTÁČEJ PERSPEKTÍVY – VÝSTAVA FOTOGRAFIÍ PALÁRIKOVA
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Všetci si prajeme , aby sme dlho 

žili, hlavne boli zdraví a potom príde aj 
šťastie. V seniorskom veku je to najkraj-
šie prianie. Aby sme  sa naozaj tak cítili 
je potrebné nielen zmeniť stravovacie 
návyky, ale hlavne  veľa sa pohybovať.

Nikto z nás už nie je stopercentne 
zdraví, ale spoločné záujmy a chuť ešte 
niečo v živote dokázať nás zbližujú a do-
dávajú nám síl do ďalšej aktivity.

26. júla 2017 sme sa stretli  s cieľom 
spoločne si zacvičiť. Na olympiáde se-
niorov sa zúčastnilo  32 členov. Ihrisko 
obecnej telovýchovnej jednoty tentokrát 
patrilo  ľuďom v športovom oblečení, 
ale  s postriebrenými vlasmi .

Súťažili sme v troch disciplínach . 
V disciplíne „hod kriketovou loptičkou 
do kotlíka“  najlepšie výsledky dosiahli:

1. Júlia Krajniaková,
2. Ľudmila Backová,
3. Anna Šrámková.

V hode medicimbalom sa najlepšie 
umiestnili:

1. Eva Hložková,
2. Mária Mančíková,
3. Anna Stríčeková.
Atraktívna bola najmä disciplína „ 

metlový tenis“, v ktorom boli najlepšie:
1. Emília  Šáliová
2. Mária Mančíková  a
3. Anna Stríčeková.
V kategórii „Muži“ vo všetkých 

disciplínach defiloval Juraj Takáč.
Víťazov dekoroval medailami  Mgr. 

Jozef Derňár, starosta obce. 
Pani Alžbeta Jankulárová, predsed-

níčka výboru Jednoty dôchodcov ZO Pa-

lárikovo všetkým prítomným odovzdala 
ďakovný list za účasť na olympiáde.

Osobitne poďakovala pánovi  Karo-
lovi  Záhorskému, ktorý  uvaril pre všet-
kých chutný guláš. Poďakovanie patrí  
našim spravodlivým a prísnym rozhod-
com v zložení  Marta Révaiová, Eleonóra 
Kodadová, Erika Galbavá a Ivan Mančík.

Za sponzorské príspevky ďakujeme 
samospráve našej obce,  COOP J-SD 
Nové Zámky a Lebeco Kolárovo.

Do konca kalendárneho roka pripra-
vujeme ešte množstvo ďalších zaujíma-
vých podujatí ...

Naša organizácia je otvorená pre kaž-
dého dôchodcu, stačí vyplniť prihlášku, 
zaplatiť členské a každého nového člena 
medzi nami radi privítame.

Alžbeta Jankulárová

RECEPT NA DLHÚ MLADOSŤ  
OD NAŠEJ SENIORKY

Aktívny oddych je činnosť, ktorá nám poskytuje zdravé 
rozptýlenie a má vplyv na uzdravenie nášho organizmu. V lete, 
v čase dovoleniek, máme veľa možností zvoliť si aktívny od-
dych, činnosť, pri ktorej radi strávime svoj voľný čas.

SENIORKA, naša tanečná skupina, nezaháľala ani počas 
dovolenkového obdobia. Dopriala si aj spomínaný oddych, ale 
iba máličko. Ženám by totiž chýbali spoločné stretnutia. Hoci 
hodiny času nemilosrdne odbíjajú dni a roky, nestrácajú pri 
pohľade do zrkadla životný optimizmus. Hovoria si, že človek 
je taký starý, ako sa cíti. Je obdivuhodné, že dokážu pestovať 
svoju duševnú a fyzickú mladosť a dokážu vzdorovať rokom 
svojou fyzickou kondíciou a duševnou sviežosťou.

Stretnutia v DK im poskytujú dostatočne široký priestor na 
sebarealizáciu, na užitočné napĺňanie voľného času, na nado-
budnutie pocitu osožnosti  potrebného pre duševnú rovnováhu.

Mnohým dámam dávno minulo 70 rokov. Vždy obkolese-
né hlúčikom priateliek a obdivovateľov rozdávajú z priehrštia 
skúsenosti, dobré rady. Keď na súťažiach a vystúpeniach uká-
žu fyzickú prevahu nad tými mladšími, nútia nás hľadať kore-
ne ich vitality, ich bojovného športového ducha, ich radosti a 
elánu do života. Majú čas na záľuby.

„Recept na dlhú mladosť je v každom z nás,“ hovoria, „my 
samy sme tými kúzelníkmi, čo rozhodujú o svojom osude. Veď 
človek začína starnúť už od narodenia. Záleží len od neho, ako 
ovládne umenie starnúť, či dokáže vytvoriť okolo seba príjem-

né prostredie, či dokáže rozdávať radosť a dobrú náladu, či 
dokáže nájsť koreň svojho života. Kľúč, ako oklamať čas, má 
každý človek vo svojich rukách.“

No posúďte sami. Nemajú pravdu?
Na záver sa chcem dámam poďakovať za vzornú reprezen-

táciu našej obce, jubilujúcim dámam Milke Backovej, Helenke 
Juríkovej a Helenke Chovanovej zaželať veľa zdravia, život v 
pohode s mysľou veselou, veľa šťastia, spokojnosti a dlhý rad 
verných priateľov.

Marta Révaiová,
vedúca DK

TANEČNÁ SKUPINA SENIORKA  
NEZAHÁĽALA ANI V LETE 

Účinkovala na Benefičnom dni v Palárikove "Dajme  iným 
kúsok šťastia" dňa 24. 6. 2017 a na vatre zvrchovanosti v Bá-
nove 16. 7. 2017.
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PRÁZDNINOVÉ

FARBIČKOVO

Aj tieto prázdniny sme v priestoroch DK pripravili pre 
deti prázdninové podujatie pod názvom Farbičkovo. Sám 
názov napovedá , že deti sa počas týždňa mali možnosť ve-
novať výtvarnej tvorbe. Deti si tieto dni naplno vychutna-
li. Horúce letné dni boli naplnené programom. Osvieženie 
v podobe nanukovej torty, sladkosti a malej desiatej vždy 
naštartovali tvorivosť u detí. Svoje výtvarné nadanie, vý-
drž a šikovnosť si deti preverili pri tvorbe. Zručnosť rúk 
a kreatívnu tvorbu deti prezentovali vo výrobkoch. Každý 
deň sa podarilo zhotoviť päť až šesť prác. Horúce slniečko 
pripekalo cez žalúzie okien. Bolo treba viac prestávok na 
poumývanie rúk a tváre. Zážitkom pre malé umelkyne bola 
tvorba s kuchynskou hubkou. Samozrejme pitný režim mu-
sel byť, deti pri práci zabúdali, že treba dopĺňať vypotenú 
tekutinu do tela. Každý deň bol iný, zameraný na iný typ 
tvorby. Záver patril odmenám v podobe akvarelových fa-
rieb, sladkostí a propagačného materiálu. Posledný deň bol 
najkrajší, plný dojmov a spokojnosti. K príjemne prežitým 
chvíľam vo Farbičkove prispeli deti svojou dobrou náladou. 
Zlatá medaila ako spomienka na prežité chvíle a odmena za 
prekrásne výtvarné dielka. Svoje práce si deti zobrali do-
mov a mohli si nimi vyzdobiť svoje izbičky.

TVORIVÉ DIELNE POČAS PRÁZDNIN V DK
Skvelý nápad na tvorbu počas tvorivého dňa bola 

„Všestranná sadra“. Jej mnohoraké využitie okrem malých 
stavebných úprav v domácnosti sme mali možnosť využiť 
v tvorivých dielňach počas prázdnin. Sadru sme použili na 
tvorbu dekoratívnych predmetov. Do formičiek sme liali 
riedku hmotu. Odliatky sme maľovali akrylovými farbami. 
Niektoré sme prifarbovali ihneď, kedy sme do sadry pri-
miešavali farbu ešte za mokra. Vznikali nám dúhové, ne-
rovnomerné veci. Najväčší úspech mala tvorba črepníkov a 
vkladanie kamienkov. Skúšali sme tvorbu plastických fi gú-
rok. To bol teda ťažký oriešok. Novinkou bolo vytvorenie 
babky bylinkárky z textilu namáčaného do sadry. Použili 
sme odpadový materiál na podstavec. Postačila nám PET 
fľaša. Výsledok bol priam neuveriteľný. Babku sme dotvo-
rili motúzom a sušenou levanduľou. Tá zostala v priesto-
roch DK na dekoráciu. Črepníky a odliatky si mohli deti 
zobrať domov. Tak sa stalo zo starého ošarpaného črepníka 
premena z popolušky na princeznú. Konečný výtvor sa stal 
oveľa pestrejší a kvety v ňom sa budú vynímať a žiariť sý-
tymi farbami. Námaha a posadrované ruky stáli za to. Práce 
boli pestré, plné nápadov.

Marta Révaiová,
vedúca DK

„ŠITÁ„ TAŠKA AKO DOPLNOK 
NÁPAD ZA GROŠ

Tvorba doplnkov – niečo, čo dotvára naše vlastné Ja.
Sú to práve maličkosti, ktoré dokážu urobiť v našom ob-

lečení veľké veci. Tu šálik, tam opasok, kabelka... a taška na 
malý nákup alebo doklady. Práve tašky boli tým nápadom, 
ktorý sme zrealizovali v DK. Vytvoriť ekologické tašky z 
bavlny a ľanovej tkaniny, dotvoriť ich niečím netradičným. 
Nápad, ktorý skrsne v hlave, sa dá aj realizovať. Letia veľké 
i malé, vaky, rôzne mestské tašky a neodmysliteľné tašky 
v obľúbených tvaroch dokreované ľudovou výšivkou. To, 
čo vytvorili ľudské ruky pred rokmi, s veľkou obľubou sa 
môže opäť nosiť s veľkou úctou. Úcta k ľudovej tvorbe a 
tradíciám sa vydarila. Výšivka, ktorú sme využili na dotvo-
renie tašky, už dávno prestala plniť funkciu dekorácie, tak 
prečo ju nevyužiť. Z plánovaných dní bol tento hádam naj-
ťažší. Vystrihnúť, prešiť , zošiť. obrúbiť, nastehovať, pres-
ne uložiť- pre niekoho maličkosť pre tvorbu umenie. Ale 
podarilo sa.  Tašky sú nevšedné, neokukané ako sa ľudovo 
hovorí, ale hlavne z vlastne dielne. Vrecovina a plátno je 
trendy. Vytvorili sme zopár originálov, každá taška je iná, 
jedinečná. Už iba obdarovať niekoho a urobiť mu radosť, 
takú veľkú, ako sme mali my z hotových výrobkov. Nápad 
z vlastných zdrojov je vždy ten najkrajší a najdrahší.

PROJEKT Č. 1 ,,NOVÉ KNIHY“
V mesiaci júl knižnica zakúpila nové knihy do knižničného 

fondu, aby sa doplnil o tituly, ktoré sme nemali vo fonde. Sú to 
knihy z vydavateľstva Matice slovenskej z Martina- Z prednej 
strany mreží, Super potravina kokos,  Stojedenásť známych 
Slovákov, Jak se připravit na puberťáky?, Zipové tašky, Zlatá 
brána, Domček, domček, kto v tebe býva?, -Terka sa neroz-
práva s cudzími..., Hľadám lepšiu mamu, Psia škola kocúra, 
Pupo a fazuľka, Žiaden káčer navyše, Špinuška, Bylinkové 
rozprávky, Láska s r. o., Lebo musím, Buvibásničky, Kúzelník 
z Auschwitzu, Anabelka sa smeje, Pištáčik, Mačky vo vreci, 
Ohňostroj pre deduška, Lásky a škandály v našich panovníc-
kych..., Ako sa liečiť rastlinami, Nenáviď blížneho..., Dekorá-
cie z kvetín, Dekorácie z windowcolor, Cesta k samostatnosti, 
Nový pohľad, Anglické porekadlá, Slovenský rok, Neznášam, 
keď ma hladkajú po hlave..., V spätnom zrkadle, Cesty na po-
pravisko, Medzivojnové európske diktatúry.

Knihy sa postupne spracovávajú, v každej je odtlačok pe-
čiatky s textom: Nákup kníh z verejných zdrojov podporil 
Fond na podporu umenia. 
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Tento rok sa konal počas 5 dní od 2. augusta do 6. augusta 
10. ročník netradičného tatranského medvedieho festivalu na 
Hrebienku - MEDVEDIE DNI 

Nechýbala skvelá zábava a atmosféra a nechýbala ani VESE-
LÁ KOPA, divadelný súbor z Palárikova, ktorý už siedmykrát s 
veľkým úspechom a uznaním nielen detského ale i dospelácke-
ho publika reprezentoval Palárikovo vo Vysokých Tatrách. 

Mladí umelci majú na festivale už svoje miesto a za svoj he-
recký výkon sa rozhodne nemusia hanbiť ani pred profesionálmi. 

S Andrejom Bičanom a svojou divadelnou rozprávkou Ľu-
bica Medvedica počas soboty a nedele odštartovali víkendový 
program. Festival Medvedie dni dosiahol aj tohto roku neuve-
riteľnú návštevnosť - takmer 33 tisíc návštevníkov.  Ďakujeme 
všetkým hercom a celému teamu za vytvorenie tej najlepšej at-
mosféry nielen na pódiu, ďakujeme pánovi vodičovi R. Galbavé-
mu za bezpečnú prepravu a v neposlednom rade ďakujeme páno-
vi starostovi Mgr. J. Derňárovi za uvoľnenie financií na autobus!

Erika Galbavá

PROJEKT Č. 2 
,,PREDNÁŠKY A BESEDY PRE KAŽDÉHO...“

V mesiaci jún sa uskutočnila beseda z cyklu,, Prednášky a 
besedy pre každého...“

Dňa 14.6.2017 prijala pozvanie na besedu pani spisovateľka 
Petra Nagyová Džerengová. Dopoludnia  bola beseda pre žia-
kov základnej školy a popoludní bola pre dospelých. Obe be-
sedy prebiehali veľmi úspešne, účastníci bezprostredne viedli  
dialóg  s pani spisovateľkou, ktorá bez zaváhania odpovedala 
na všetky otázky či už súkromné alebo týkajúce sa tvorby... 

Dňa 31.7.2017 pozvanie prijala pani Ing. Rita Novosadová, 
ktorá pestuje, spracúva rôzne  bylinky, hlavne levanduľu. Pôsobí 
aj v televíznej relácii, kde prezentuje svoje skúsenosti, poznatky... 
Beseda mala veľmi veľký úspech, účastníci prejavili záujem as-
poň ešte o jedno stretnutie s ňou. Počas stretnutia, ktoré trvalo 2 
a pol hodiny, odovzdávala svoje skúsenosti nezištne a zadarmo. 
Ako poďakovanie sme jej odovzdali kyticu a darčeky s logom 
Palárikova, ktoré jej venoval pán starosta Mgr. J. Derňár. Sprie-

vodným podujatím bola výstava kníh s tematikou byliniek...   
Obe prednášky z verejných zdrojov podporil Fond na 

podporu umenia.

PROJEKT Č.3 ,,TVORÍME A ČÍTAME...“
Tento projekt , ktorý je zameraný na deti zo špeciálnej zá-

kladnej školy, preto v mesiaci jún sme tvorili so sklom, mali 
sme hosťa –fúkača skla z Tvrdošoviec, ktorý veľmi zaujal deti, 
lebo naživo videli čo všetko sa dá vyrobiť  zo sklenenej hmo-
ty pomocou ohňa. Niektoré deti ani nedýchali, iba pohľadom 
hypnotizovali  budúci výrobok- zhotovil šípové ruže a prasiat-
ka rôznych veľkostí či už iba pre šťastie, alebo ako sporiteľňu.

Projekt prebieha v pravidelných intervaloch, počas párnych 
týždňov aj počas letných prázdnin. Zúčastňujú sa ho nielen žiaci 
špeciálnej základnej školy, ale aj deti, ktoré sú  na prázdninách u 
nich. Stvárňujeme  ľubovoľné rozprávky podľa ich želania. Veľ-
ký úspech mala maľba na fľaše, výroba šperkov, lapačov snov...

Podujatia z projektu ,,Tvoríme a čítame...“ finančne 
podporilo Ministerstvo kultúry Slovenskej republiky.

DIVADELNÝ SÚBOR VESELÁ KOPA REPREZENTOVALA PALÁRIKOVO  
VO VYSOKÝCH TATRÁCH
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LETNÝ TÁBOR 2017
Už ako je každoročným zvykom, aj tento rok patril druhý júlový 

týždeň od 10. do 14. júla 2017 v Tatrách táborníkom z Palárikova.
Čo vznikne, ak sa stretnú tie najposlušnejšie deti s tými naj-

lepšími vedúcimi? Úžasný 5-dňový tábor, plný krásnych ne-
zabudnuteľných zážitkov. 10. júla v pondelok sme sa všetci 
natešení stretli na železničnej stanici v Palárikove s jasným 
cieľom - oddýchnuť si od rodičov a spoznať Vysoké Tatry.

Keďže cesta do Tatier je zdĺhavá a únavná, naše prvé kroky 
po príchode do hotela v Starej Lesnej boli jasné - do postele. 
Oddýchnuť si. Netrvalo to však dlho, pretože po chutnej večeri 
nás čakal poznávací večer. Tento rok sa tábora zúčastnili aj 
nové tváre z Nových Zámkov,

Nitry či Tvrdošoviec, čím sa zväčšil počet táborníkov. Od 
prvej chvíle medzi nás zapadli a rýchlo sme si ich obľúbili. 
Tábor pokračoval druhým dňom - utorkom, v ktorom sme si 
každý sám za seba zmerali sily v rôznych súťažiach. Vedúci 
nám pripravili rôzne stanovištia, v ktorých sme sa zapotili a 
zároveň aj zabavili. Po obede nás čakal výlet lanovkou na Skal-
naté pleso s prechádzkou popri ňom. Možnosť sme mali vidieť 
aj Lomnický štít, ktorý sa vypína nad plesom. Počas výhľa-
du naň sa tváre všetkých rozžiarili. Stred týždňa sme si veľmi 
užili. Doobedie patrilo rôznym druhom workshopov, ako napr. 
kuchársky, zdravotnícky, foto-video či športový, v ktorých sme 
mali možnosť sa naučiť niečo nové. Veľmi nás tento typ zába-
vy bavil a dúfame, že o rok si to zopakujeme! Popoludní sme 
sa vybrali spoznať opäť pleso. Tentoraz však Štrbské, ktoré vô-
bec nezaostáva za Skalnatým a o svojej krásnej prírode a okolí 
nás presvedčilo na vlastné oči. Predposledný deň nám poča-
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sie neprialo. Po raňajkách nám začalo pršať a 
my sme sa museli uspokojiť s doobedňajšími 
hrami na hoteli a dúfať, že dážď prejde alebo 
aspoň ustúpi. Naše priania sa vyplnili, a pre-
to sme si popoludnie spríjemnili výletom do 
Belianskej jaskyne, v ktorej bola mimoriadna 
zima. Po únavnom dni sme večer zakončili vy-
hodnotením a rozdávaním štedrých cien. Vy-
hodnotili sa najlepší tanečníci, najkrajšie upra-
taná izba či workshopy. Čerešničkou na torte 
bola posledná spoločná diskotéka, na ktorej 
sme si výborne zatancovali. Cesta domov bola 
rýchla. Nechcelo sa nám ukončiť týždeň plný 
zážitkov, ale zároveň sme sa tešili domov.

Tábor sme si užili vďaka vedúcim, ktorým patrí jedno veľké 
ĎAKUJEME!

Dúfame, že o rok sa stretneme znova a na tábor sa už teraz 
tešíme. :-)

Alžbeta Jankechová

ZO ŽIVOTA OBCE

POĎAKOVANIE
Rada by som sa poďakovala dvom milým osobám:pani 

Marike Slažanskej a pani Ing. Rite Novosadovej za mimo-
riadne zaujímavú besedu, ktorú pripravili  o levanduli a 
iných liečivých bylinkách. V prednáške boli obsiahnuté rôz-
ne oblasti od pestovania v záhrade, kombinácia rastliniek 
cez zber až po spracovanie a správne užívanie. Zo slov pani 
Novosadovej bolo cítiť aj jej lásku, zanietenie a kreativitu, s 
akou sa stavia k tejto svojej "láske " a "práci".

Čo som si odniesla z Palárikova z prednášky, bolo päť 
strán poznámok, nápadov, receptov na prírodný repelent či 
broskyňový kompót s kvietkami levandule. Liečenie včelím 
bodnutím ma tiež veľmi zaujalo.

A vďaka jednej milej panej z Palárikova/ žiaľ, neviem jej 
meno/ aj výhonky mäty a ľubovníka bodkovaného som si 
priniesla z Palárikova.

Som nesmierne rada, že som sa mohla tejto prednášky 
zúčastniť. Ďakujem. Budem sa tešiť, ak by táto prednáška 
mala pokračovanie. Určite sa jej  zúčastníme aj s mojou ka-
marátkou pani Evkou Kobolkovou /Nové Zámky/.

Ešte raz vám veľmi pekne ďakujem, s pozdravom
Alena Magyarová

POĎAKOVANIE
Účastníci letného tábora a občianske združenie KROK s 

ÚSMEVOM  touto cestou srdečne ďakujú za finančnú pomoc:
Obecnému úradu Palárikovo a poslancom Obecného za-

stupiteľstva v Palárikove, Farskému úradu Palárikovo, firme 
Dumatrans, rodine Dávida Jurkoviča, rodine Juraja Ševčíka.

Za sponzorské dary ďakujeme:
Penziónu Oravská horáreň, spoločnosti Arriva, a. s. Nové 

Zámky,  Kvetinárstvu pri mlyne - Hane Kodadovej, Róbertovi 
Mokráňovi – Isocom, PA-MA-JA, s. r. o. – Martinovi  Jančá-
rovi, rodine Petra Tomšíka a p. Dane Kucharovej.

Rodine Igora Rezdoviča a Jurajovi Loduhovi ďakujeme za 
prepravu batožiny.

Ďakujeme tiež všetkým, ktorý nás sprevádzali myšlienka-
mi, svojou modlitbou a inými formami podpory a neželajú si 
byť menovaní.

 Mgr. Andrea Kempová,
vedúca letného tábora

ČO BOLO VTEDY NA ZÁPADE, 
STE MOHLI VY ZAŽIŤ V PALÁRIKOVE

Nezabudnuteľné popoludnie plné westernových hier, atrakcií 
a  vystúpení si užili diváci, ktorí sa v sobotu 8. júla 2017 prišli 
pozrieť na Ranč Mohykán v Palárikove – v časti Ľudovítov. Po 
troch ročníkoch westernových pretekov sa tu po prvýkrát konala 
akcia pod názvom Kovbojský deň s country atmosférou.

Na začiatku podujatia vypukol v areáli požiar, ktorý okam-
žite prišli uhasiť dobrovoľní hasiči z Palárikova, samozrejme, 
s ohňom si hravo poradili. Po ukončení požiarneho útoku prišli 
na rad deti, ktoré si mohli prácu hasičov vyskúšať rôznymi 
hrami a každý, kto sa zúčastnil, dostal sladkú odmenu. Počas 
celého tohto divácky atraktívneho popoludnia, ktoré sprevá-
dzala country hudba a naša výborná moderátorka, sa mohli 
nielen deti, ale aj dospelí povoziť na koni alebo sa odviesť na 
koči či si pozrieť, ako sa kujú podkovy v podaní dvoch šikov-
ných kováčov, jedného z Palárikova a druhého až zo Stupavy. 
Okrem hlavného programu bola k dispozícii obľúbená atrakcia 
pre deti skákací hrad či maľovanie na tvár. Jednou zo súťaž-
ných hier počas dňa bola aj jazda na elektrickom rodeo bý-
kovi, ktorý mal veľký úspech či už u malých návštevníkov, 
alebo aj u dospelých. Okrem toho si deti vyskúšali hod pod-
kovou, skákanie vo vreci, hľadanie pokladu, beh okolo sudu, 
alebo zhadzovanie plechoviek, ktoré napokon zhodil aj jeden 
kovboj s bičom. Veľký úspech hlavne u detí malo vystúpenie 
dievčat z Kynologického klubu Dvory nad Žitavou, ktoré ro-
bili rôzne ukážky so svojimi psími zverencami a napokon za-
pojili aj deti, ktoré spravili živé prekážky. Svoje zručnosti s 
lasom predviedol hostiteľ a majiteľ ranču Peter Ferenczi  v 
rámci zábavnej súťaže lasovanie. Okrem toho predviedol aj 
spolu so synom Peťkom vystúpenie horsemanshipu s koňom 
Mohykánom. Malý kovboj predviedol, že zaklínači koní nie 
sú len vo filmoch, ale skutočne existujú potom, čo sedel na 
koni a pomocou jemných náznakov bičíka dal koňa ľahnúť. 
V závere podujatia predviedli ešte skúsení jazdci adrenalínový 
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súboj v rýchlosti okolo sudu medzi koňom s jazdcom na chrbte 
a koňom v záprahu. Na podujatí nechýbali rôzne stánky a bufet 
s občerstvením, ktorý zotrval aj počas večerného country bálu 
s miestnou kapelou Colorado. 

Na Ranči Mohykán sa nám podarilo vytvoriť kúsok divoké-
ho západu a každý, kto prišiel, si mohol vychutnať túto atmo-
sféru. Návštevníci a hlavne deti odchádzali s nezabudnuteľný-
mi zážitkami a malými darčekmi, ktoré povyhrávali v rôznych 
súťažiach s westernovou tematikou. Na záver by sme ešte 
chceli poďakovať všetkým účinkujúcim a dobrovoľníkom, 
ktorí nám pomáhali s prípravou a priebehom celého podujatia, 
ako aj obci Palárikovo za finančnú podporu a tiež Nitrianske-
mu samosprávnemu kraju a Nadácii Tatra banky.

Ing. Silvia Ferenczi,
majiteľka Ranču Mohykán

Vážení spoluobčania, po 2 mesia-
coch sme tu pre vás opäť s novinkami 
z kaštieľa. Tohtoročné leto dalo určite 
všetkým zabrať. Striedanie prudkých 
dažďov a náhlych návalov tepla sme po-
ciťovali nielen my ľudia, ale aj zvieratá 
či dokonca budovy, no napriek nepriazni 
počasiu sme v kaštieli rozhodne neleňo-
šili a snažili sa byť stále aktívni. 

Domnievame sa, že systematická práca 
je viditeľná aj voľným okom. Postupné 
zmeny vo fungovaní a prevádzke sa pre-
javili aj na zvýšenom dopyte kaštieľa po 
personále. Týka sa to najmä čašníckych 
pozícií, ktorých výkon je spojený  aj s 
upratovaním. Touto cestou by sme radi 
oslovili tých, ktorí  máte prax ako čašník a 
ste ochotní aj upratovať, neváhajte sa nám 
ozvať a poslať svoj životopis na e-mailo-
vý kontakt: matus.pacelt@lesy.sk.

Príjemné zmeny je určite vidieť predo-
všetkým v okolí kaštieľa a jeho priľahlé-

ho parku, o ktorý sa tento rok mimoriad-
ne dôkladne stará odštepný lesný závod 
OZ LEVICE LESY SR, za ich prácu a 
snahu im patrí veľká vďaka. Chceli by 
sme vás, občanov, požiadať, aby ste tým-
to pracovníkom uľahčili robotu. Môžete 
pomôcť viacerými spôsobmi, a to od há-
dzania smetia do košov po nahlasovanie 
neprispôsobivých návštevníkov parku, 
ktorí nevedia, čo je slušné správanie.

Kvalitnej robote OZ LEVICE sme sa 
snažili čo najviac priblížiť aj my, per-
sonál zodpovedný za samotný Kaštieľ 
Palárikovo. Renovácie okien stále pre-
biehajú, no okrem nich sa nám podarilo 
napraviť aj strechu, ktorú poškodil vie-
tor. Touto cestou by sme chceli poďako-
vať obci za zapožičanie nutných mecha-
nizmov, bez ktorých by oprava strechy 
nebola možná.

V každom jednom článku sa skloňu-
jú návštevy kaštieľa. S radosťou vám 

oznamujeme, že od septembra bude sprí-
stupnený kaštieľ aj pre bežnú verejnosť. 
Prvá prehliadka kaštieľa sa uskutoční 
dňa 1.9.2017. Ako sme už spomínali, 
prehliadky budú skupinového charakte-
ru (max. 20 ľudí) a budú sa konať raz 
za dva týždne. V deň prehliadky budú k 
dispozícii tri termíny, v ktorých budete 
môcť kaštieľ navštíviť. Ak by vám prvý 
sprístupnený deň prehliadka ušla, nezú-
fajte, prehliadky budú pravidelné. Peri-
odicitu a formu prehliadky sme zvolili 
z dôvodu čo najväčšej ochrany kaštieľa 
ako národnej kultúrnej pamiatky a mohli 
ju tak zachovať aj pre budúce generácie. 
Viac informácii o prehliadkach budete 
môcť počuť v obecnom rozhlase a na 
našej FB stránke „Kaštieľ Palárikovo“.

Na všetkých budúcich návštevníkoch 
sa tešíme a vopred im ďakujeme za sluš-
né správanie sa pri prehliadke. Prajeme 
pekný zvyšok leta! 

KAŠTIELSKE NOVINKY

Prehliadky kaštieľa 
Otváracie hodiny

 1. Prehliadka 2. Prehliadka 3. Prehliadka
Pondelok:  -  -  -

Utorok:
9:30 - 10:30 11:30 - 12:30 14:00 - 15:30

Každý párny týždeň 
Streda:  -  -  -
Štvrtok:  -  -  -
Piatok:  -  -  -
Sobota:  -  -  -
Nedeľa:  -  -  -

* možnosť dohodnutia prehliadky mimo otváracích hodín 
* Zodpovedná kontaktná osoba Ing. Magdaléna Haraštová 

* Viac info ohľadom prehliadok Kaštieľa Palárikovo  
na tel. č. 0908 739 338

* Skupinové prehliadky: od  5 do 20 osôb na skupinu 
*ceny sú uvedené s DPH

Cenník prehliadok Kaštieľa Palárikovo 

Cenník pre Palárikovčanov Cenník  
pre ostatných obyvateľov

Dospelá 
osoba 1,50 € Dospelá 

osoba 1,50 EUR 

Študent  
do 18 rokov  Zadarmo  Študent  

do 18 rokov 0,50 EUR 

Deti  
do 18 rokov Zadarmo Deti  

do 18 rokov 0,50 EUR 

Dôchodcovia Zadarmo Dôchodcovia 0,50 EUR 

Cenník Kaštieľa Palárikovo mimo otváracích hodín

Skupina ľudí od 1 do 5 osôb  15,00 EUR

Skupina ľudí od 6 do 10 osôb 28,00 EUR

Skupina ľudí od 11 do 15 osôb 37,50 EUR

Skupina ľudí od 16 do 20 osôb 46,00 EUR
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ING. ZOLTÁN ČERNÁK OSLÁVIL V TÝCHTO DŇOCH SVOJE ŽIVOTNÉ JUBILEUM
ÚSPECH  JE VŽDY VÝSLEDKOM NEÚNAVNEJ PRÁCE

Klub poľnohospodárskych redaktorov 
Syndikátu slovenských novinárov vyhod-
notí každý rok palárikovské Poľno Sme v 
súťaži TOP Agro vždy tak, že sa umiestní 
na popredných priečkach. Majiteľ firmy 
Ing. Zoltán Černák, ktorý oslávil v týchto 
dňoch svoje životné jubileum, skromne 
dodáva, že je to výsledok neúnavnej prá-
ce všetkých pracovníkov podniku. 

Jubilant, poľnohospodár telom i du-
šou Zoltán Černák celý svoj profesijný 
život spája s rozvojom poľnohospodár-
sko-potravinárskeho komplexu na rôz-
nych úrovniach. Poľnohospodárstvo sa 
stalo jeho srdečnou záležitosťou. Začínal 
ako ekonóm, neskôr ako predseda v Jed-
notnom roľníckom družstve v Hronských 
Kľačanoch, potom bol výrobno-technic-
kým námestníkom Okresnej poľnohos-
podárskej správy v Leviciach, následne 
nastúpil ako predseda družstva v Čajko-
ve, až zakotvil na krátky čas ako riaditeľ 
štátneho podniku Poľnohospodárske po-
treby Bratislava. V ďalšom období spolu 

so svojimi spoločníkmi pôsobil v súk-
romnej firme. V polovici deväťdesiatych 
rokov nastúpil pracovať na Ministerstvo 
poľnohospodárstva a výživy Slovenskej 
republiky do funkcie generálneho ria-
diteľa ekonomickej divízie. Tu sa sna-
žil svoje skúsenosti využiť pri záchrane 
slovenského agrokomplexu. Po voľbách 
v roku 1998 prácu na ministerstve ukon-
čil a vrátil sa do súkromného sektora. 
V roku 2003 ako spoločník spoločnosti 
Techprogres odkúpil akcie Poľno SME 
Palárikovo od pôvodných majiteľov. 

Podnik o výmere 3,5 tis. hektárov bol 
v tom čase v zlom stave. V prvej fáze 
hospodárenia sa so svojím pracovným 
kolektívom zameral na zmenu a zdo-
konalenie podmienok výroby a zlepše-
nie ekonomiky. V spoločnosti začali so 
skvalitňovaním výživy rastlín a hospo-
dárením s vodou, ktorá najviac vplýva 
na výšku úrod. Do osevných postupov 
zaradili plodiny, ktoré boli najvhodnej-
šie pre miestne pôdy a komerčne najvý-
hodnejšie z hľadiska ceny i dopytu.  To 
všetko sa nedalo realizovať bez moder-
ných technológií vo veľkovýrobe. A tak 
dnes majú vo firme  traktory a kombajny 
zakúpené od renomovanej firmy John 
Deer, ku ktorým  nedávno pribudol naj-
modernejší a najväčší traktor  9620 RX.

V súčasnosti chcú v spoločnosti obno-
viť chov hovädzieho dobytka a s podpo-
rou štátu prispieť tak k zastaveniu jeho 
sústavného poklesu, konkrétne kráv.

V Poľno SME sa zamerali na rozvoj 
činností aj v ďalších oblastiach. Niekdaj-

šiu  kotolňu zrekonštruovali na adminis-
tratívnu budovu pre manažment a sociál-
ne priestory pre pracujúcich,  pretože, ako 
nás ďalej informoval pán Černák, starost-
livosť o človeka sa v konečnom dôsledku 
pozitívne prejaví na jeho pracovnej vý-
konnosti a prispieva tak k hospodárskemu 
rozvoju firmy. Napríklad vybudovaním 
relaxačno-rehabilitačného centra  a špor-
tového areálu, ako i vytvorením ďalších 
benefitov motivujú pracovníkov k lepším  
pracovným výkonom. Navyše zriadením 
jazdeckého klubu s parkúrovou plochou a 
tribúnou, ako i vybudovaním  modernej 
štýlovej reštaurácie, školiaceho a kongre-
sového strediska, klubových priestorov 
pre bowlingové dráhy a wellness cen-
tra vytvorili ďalšie pracovné príležitos-
ti. Spomínané objekty neslúžia iba pre 
vlastných pracovníkov, ich služby využí-
vajú aj občania Palárikova a sú dostupné 
i širokému okoliu. Všetky služby sú po-
skytované pod odborným dohľadom Od-
boru ekonomiky a manažmentu Sloven-
skej akadémie poľnohospodárskych vied, 
ktorá udelila Ing. Zoltánovi Černákovi 
pri príležitosti jeho okrúhleho životného 
jubilea cenu „Ónyxové jablko múdrosti, 
poznania a plodnosti“ za osobný prínos 
pri uplatňovaní vedy a výskumu v poľno-
hospodárskej praxi a dosahované výsled-
ky. Cena je  v správnych rukách. Aj ona 
potvrdzuje, prečo akciová spoločnosť 
Poľno SME Palárikovo patrí trvalo me-
dzi najlepšie poľnohospodárske podniky 
na Slovensku.

Milan Kupecký

Ing. Zoltán Černák

DO PALÁRIKOVA ZAVÍTAL AJ PREZIDENT POĽNOHOSPODÁRSKEJ DIVÍZIE DEERE&COMPANY 
Z USA MARKWAT VON PENTZ A PRIŠIEL AJ SLOVENSKÝ EXPREZIDENT RUDOLF SCHUSTER

ZAUJÍMAVÉ A POZORUHODNÉ STRETNUTIE POĽNOHOSPODÁROV 
Za účasti zástupcov poľnohospodárskych podnikov, ktorí 

nakupujú a využívajú poľnohospodárske stroje a techniku od 
firmy John Deer, ako i pozvaných vzácnych hostí, medzi kto-
rými nechýbali ani prezident poľnohospodárskej divízie De-
ere&Company Markwat von Pentz, a slovenský exprezident 
Rudolf Schuster, sa uskutočnilo v palárikovskej firme Poľno 
SME stretnutie poľnohospodárov.

Gro programu bola ukážka poľnohospodárskej techniky fir-
my John Deer, ktorú vlastnia v Poľno SME, zvlášť nedávno 
zakúpený najmodernejší a najvýkonnejší pásový traktor typu 
9620 RX, ako i kombajn od tejto americkej firmy, značky dnes 
už známej po celom svete. Ako zdôraznil vo svojom vystúpe-
ný majiteľ firmy Zoltán Černák,  je to špička v oblasti vývoja 
a produkcie poľnohospodárskej techniky a technológie. V ich 
firme sa začali objavovať prvé stroje tejto značky približne  
pred dvadsiatimi rokmi, keď nakúpili dva traktory, kombajn 

Všetko sa to udialo v areáli Poľno SME. Na snímke povedľa hlavnej tribúny vi-
díme prezentáciu nedávno zakúpeného najmodernejšieho a najvýkonnejšieho 

pásového traktora typu 9620 RX od firmy John Deer
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a obilnú sejačku. Ako ďalej povedal, technické a ekonomické 
parametre, spoľahlivosť, výkonnosť a vysoký komfort pod-
mienok pre vodiča ich presvedčili, že v ďalších rokoch, ako 
firma narastala najmä v rozsahu obhospodarovaných hektárov, 
dopĺňali stroje takmer výlučne značky John Deer.

Dnes majú vo firme 15 traktorov od tejto firmy v celom 
spektre výkonnosti. Podobne postupne dopĺňali aj park kom-

bajnov. Dnes ich majú šesť, z toho päť od John Deer . Okrem 
týchto strojov vlastnia aj nakladač typ 342 a samochodný po-
strekovač typ 4720. U traktorov a kombajnov majú stroje od 
firmy John Deer zastúpenie na vyše 90 percent. Tento sorti-
ment strojov s kvalitným závesným náradím je na obrábanie 
ich výmery ornej pôdy zatiaľ dostačujúci.

Na záver svojho vystúpenia sa pán Zoltán Černák poďako-
val pánovi prezidentovi poľnohospodárskej divízie Deere&-
Company Markwat von Pentzovi, že si našiel čas a prišiel na 
Slovensko do firmy Poľno SME v Palárikove.

V rámci stretnutia sa uskutočnil kultúrny program, v rámci 
ktorého sa prezentovala folklórna skupina Technik z Bratisla-
vy a nechýbalo ani sólové vystúpenie člena Slovenského ná-
rodného divadla Ivana Ožváta. 

Na záver sa konala spoločná prehliadka poľnohospodárskych 
objektov a napokon sa všetci zúčastnení autobusmi premiest-
nili priamo na pole, kde si mohli odskúšať jazdu na najmoder-
nejších strojoch, o ktorých sa hovorilo počas celého stretnutia 
poľnohospodárov a kvôli čomu sa uskutočnilo. Nieslo sa v réžii 
nielen domácich usporiadateľov, ale i firmy John Deer. 

Milan Kupecký (snímky autor)

Traja najvýznamnejší aktéri podujatia Rudolf Schuster, Markwat von Pentzov 
a Zoltán Černák

HISTÓRIA POĽOVNÉHO REVÍRU A BAŽANTNICE PALÁRIKOVO  
V PREMENÁCH ČASU

Z rúk nášho rodáka Ing. Imricha 
Szaba, autora mnohých úspešných li-
terárnych diel, koncom júna tohto roka 
vyšla ďalšia kniha, a to hneď v dvoch 
jazykových mutáciách v slovenčine i 
maďarčine a je veľmi pravdepodob-
né, že vyjde i v angličtine.  Ako sme si 
už možno aj zvykli, kniha je veľká, má 
vyše 400 strán. Priznám sa, veľmi som 
čakala na tento okamih z niekoľkých dô-
vodov. Autor knihy svoje dielo tentoraz 
poňal veľmi veľkolepo, prizval k tomu 
niekoľko renomovaných odborníkov z 
radov poľovníctva, aj pracovníkov SAV 
Bratislava z rôznych oblastí. Som poc-
tená,  že v dvoch kapitolách ma uviedol 
ako spoluautorku; spolu s manželom sme 
do knihy prispeli naším takmer tridsať-
ročným spracovávaním 
sledovaných atmosféric-
kých zrážok, ktoré sa za-
znamenávali od r.1900 v 
blízkosti kaštieľa a cca od 
päťdesiatych rokov mi-
nulého storočia vo dvore 
terajšieho Poľno SME, 
s.r.o., na Remeselníckej 
ulici. Veľmi sa teším, že 
knihou získali nehynúci 
pamätník aj naši obča-
nia či už poľovníci, alebo 
ženy - kuchárky, ktoré pre-
zentovali svoje kulinárske 
skúsenosti z prípravy jedál 
zo zveriny. Pre nedostatok 
priestoru nebudem opiso-
vať, o čom všetkom sa či-
tateľ v knihe dočíta, každý 

nech si urobí obraz o nej sám. Zbytočné 
by bolo, ak by som ju aj chválila; totiž tá 
kniha sa chváli sama. I keď v Palárikove 
o tomto fenomenálnom reprezentatív-
nom diele nášho rodáka ešte málokto vie, 
kniha (môžete si kúpiť v sakristii nášho 
kostola) hneď na začiatku začala žiť svo-
jím vlastným životom. Niekoľko exem-
plárov je už aj v USA, vo Washingtone a 
Chicagu. Azda neprekvapuje, že obrov-
ský úspech zaznamenala najmä v radoch 
elity poľovníctva Slovenska i Maďarska.

Ako mi autor prezradil, kniha už nie-
koľkokrát bola a ešte bude  prezentovaná 
a ako sa často nesprávne hovorí „pokrs-
tená”. Prvá prezentácia bola v obci Čier-
ny Brod neďaleko Galanty, kde slávil 
40-te narodeniny Norbert Deák, spolu-

autor jednej úvahy v knihe. V tejto obci 
sa vzápätí predalo niekoľko desiatok 
exemplárov v slovenčine i maďarčine. 

Netrvalo dlho a výkvet poľovníctva 
v Maďarsku pozval autora do Sellye pri 
chorvátskych hraniciach na priateľské 
posedenie a autogramiádu do horárne v 
slávnom revíri svetoznámych Draskovi-
chovských jeleňov. Autor tam podpiso-
val s venovaním vyše 70 kníh. Odzneli 
tam i oslavné reči. Jeden zo zúčastne-
ných, novinár Agyaki Gábor sa vyjadril, 
že v maďarskej poľovníckej literatúre 
bola jedna veľká medzera, ktorú teraz 
autor knihy zo Slovenska  svojím dielom 
vyplnil. Svoj názor podá ďalej a bude 
uverejnený veľký článok v poľovníckych 
časopisoch v Maďarsku. K tomu naozaj 

niet čo dodať. Poľovníci 
zo Žitného ostrova, meno-
vite z Topoľníkov, autora 
knihy v júli doslova nasilu 
stiahli domov z polovice  
zaslúženej dovolenky pri 
Balatone na ich poľov-
nícku slávnosť, kde sa s 
ním chceli mnohí osobne 
zoznámiť. A ako sa dalo 
čakať, autor znova pod-
pisoval svoje vynikajúce 
dielo, ktoré si poľovníci s 
úctou odnášali domov. 

Ani susedné Tvrdo-
šovce si nedali ujsť príle-
žitosť pochváliť sa „svo-
jím” spisovateľom (hoci 
nie je ich, ale náš), lebo 
v knihe im venoval jednu 

Alžbeta Mojzesová posýpa knihu rakytníkom, prvý zľava je Ing. Marián Tóth,  
starosta obce Tvordošovce
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veľmi peknú kapitolu o starých taroške-
ďských pytliakoch, na ktorých legendár-
ne majstrovstvo  (veď už sú iné časy…) 
sú terajší občania právom hrdí. Dňa 18. 
augusta 2017 - na tvrdošovské hody bola 
maďarská mutácia knihy v ich Obecnom 
dome za účasti mnohých pozvaných 
hostí uvedená do života. Prečítali z nej 
niekoľko pasáží a bola posypaná „zla-
tom” Tvrdošoviec – rakytníkom.

Týmto úspešný štart knihy ešte zďa-
leka nekončí. Na 27. ročníku celoslo-
venských poľovníckych slávností – Dni 
sv. Huberta vo Svätom Antone, kde sa 
očakáva vyše 9 tisíc hostí, pri ich otvo-
rení v sobotu 2. septembra 2017 o 9,30 
hod., súčasťou prvého bodu programu  
po uvedení Ľudovíta Károlyiho do Siene 
úcty a slávy poľovníctva na Slovensku 
bude slávnostná prezentácia knihy.  Kni-

hu budú prezentovať gróf Jozef Károlyi 
a PaedDr. Imrich Šuba, CSc., riaditeľ 
kancelárie SPZ a SPK a tým bude ofici-
álne predložená celej verejnosti. A akože 
už ináč – odznejú prípitky, blahoželania 
a bude nasledovať autogramiáda s pre-
dajom knihy a bohatým programom až 
do nedele večera. 

Keďže naši susedia Tvrdošovčania 
niektoré veci robia naozaj veľkolepo, 
v nedeľu 10. septembra 2017 o 10.30 
hod. sa v miestnom kostole bude konať 
slávnostná svätá omša, kde kniha bude 
požehnaná. Svätú omšu bude celebrovať 
rodák z Tvrdošoviec, vdp. dekan Štefan 
Bíróczi. Omša bude odslúžená za zo-
snulých Károlyiovcov za účasti žijúcich 
členov rodiny. Prominentných hostí pred 
kostolom bude spevom vítať Mužský 
spevácky zbor pod vedením Štefana Va-

nyu, ktorého aktívnym členom je aj au-
tor knihy a ženský spevácky súbor Biely 
agát pod vedením Alžbety Mojzesovej. 

Na všetky akcie či už v Tvrdošov-
ciach alebo vo Svätom Antone, je každý 
Mederák autorom knihy srdečne pozva-
ný a bude vítaný.  

Vrátim sa k samotnej knihe: je plno-
farebná, v najmodernejšom grafickom 
prevedení, skutočne reprezentatívna – a 
čo je najhlavnejšie – je to kniha o našej 
histórii a o nás, hlavne (!) o nás, i keď ju 
aj inde vo svete už považujú za svoju.

A čo Palárikovo? My sa iba prizeráme...  
Vážme si, čo máme, lebo takého au-

tora, ktorý aj týmto ostatným dielom na 
svetovej úrovni propaguje našu obec, os-
tatní nemajú, a môžem povedať, závidia 
nám. A je čo…

 Ing. Alžbeta Husková

Zľava: Ing. Alžbeta Husková, Ing. Jozef Huska, Eva Szabová, Ladislav Szabo, Ing. Marián Tóth - starosta obce Tvrdošovce, autor knihy Ing. Imrich Szabo, prekla-
dateľka a spoluautorka maďarskej verzie Magdaléna Birkus, Marie Roštecká, Dr. Bernard Roštecký, Ing. Ladislav Jančár, Ing. Monika Jančárová, Imrich Tóth, Ing. 

Július Iván - starosta obce Vlčany     
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ZMENA VO FARNOSTI
Všetko okolo nás plynie a všetko sa mení, taký je život. Nie 

je to zlé, práve naopak, v premenách je vždy skrytá nádej a mož-
nosť. Zmena v živote je iskrou a jeho korením. Možno nás niečo 
prekvapí, zaskočí, zneistí, ale to je priestor aby sme dali rásť 
nádeji, viere a samozrejme láske. Potom každá zmena, dokonca 
aj tá náhodná môže premieňať na niečo dobré aj naše životy. 

Dnes sa vám prihováram ako váš nový farár v Palárikove. Je to 
zmena pre nás všetkých, ale je to pre nás aj nová nádej a možnosť. 

„Aký je ten nový farár?“  Na túto otázku nájdeme odpoveď 
časom. Viem o tom, že kňaz v úlohe farára má byť pastierom 
jemu zverenému ľudu. Pastierom, ktorí privádza na pastvu a 
chráni. Je to služba, nie len nejaký úrad. Pre túto službu som sa 
s Božou milosťou rozhodol aj ja. Zmenil sa môj život. Opustil 
so prácu učiteľa a začal som študovať teológiu.

Volám sa Juraj Pluta. Narodil som sa 5. 2. 1971 v Nitre. Po 
skončení vysokej školy v roku 1994 som učil na piaristickom 
gymnáziu v Nitre slovenský jazyk, estetiku a výtvarnú výcho-
vu. Teológiu som študoval v Nitre od roku 1998. Ordinovaný 
za kňaza som bol v roku 2004 v Nitre. Mal som 33 rokov. Moje 
prvé pôsobenie ako kaplána bolo v Trenčíne dva roky. Potom 
som bol tri roky kaplánom v Skačanoch. V roku 2008 som sa 
stal správcom farnosti Skýcov, obce neďaleko Topoľčianok. 

Prichádzam do nového prostredia, ale región mi je blízky. 
Veď nás „Nitrančanov“ spolužiaci v seminári volali „dolňáci“. 
Okrem toho moja mama pochádza z Černíka, tam som ako 
chlapec býval skoro celé prázdniny, preto je mi tento kraj a 
prostredie veľmi blízke a milé.

Palárikovo ma prekvapilo ako veľmi pekná obec, krásny 
kostol, park, kaštieľ a skoro historická fara. 

Chcem vás všetkých zo srdca pozvať na spoločné hľadanie 
toho, čo je v živote podstatné – pokoja, radosti a lásky. To je 
ovocie Ducha Božieho. Tak veľmi si prajem, aby naša farnosť 
bola miestom Božieho požehnania pre nás všetkých. Verím a 
mám nádej, že Boh sa nás bude nanovo dotýkať, len mu to mu-
síme dovoliť. Náš kostol je otvorený ako Kristovo srdce. Je tu 
miesto pre každého, nikto to miesto nestratil. Všetkých vás na 
toto vzácne miesto pozývam. Teraz sa môže začať diať niečo 
nové v našich životoch. 

Teším sa na naše stretnutia, spoluprácu, spoznávanie. Všet-
kých čitateľov pozdravujem a vyprosujem vám veľa milostí.

Juraj Pluta,
farár

RECEPTY · V kuchyni pani Kalincovej

1. Fazuľový guláš
- suroviny: 400 g suchej fazule, 1 cibuľa, Flora, mletá červená 

paprika, mleté čierne korenie, soľ, 100 g domácej klobásy,  
- postup: vopred namočenú fazuľu zlejeme a dáme variť. V 

rajnici zohrejeme Floru, opražíme na nej nadrobno nakrája-
nú cibuľu a poprášime ju paprikou. Pridáme uvarenú fazuľu, 
soľ a korenie. Za občasného miešania fazuľu udusíme do 
mäkka. Ak treba, podlievame ju vodou, v ktorej sa varila. 
Klobásu pokrájame na tenké kolieska a pridávame do fazule. 
Ešte chvíľu podusíme. Podávame s chlebom.  

2. Lečo z patizónov
- suroviny: 500 g patizónov, 100 g údenej slaniny, 100 g ci-

bule, 2 rajčiny, soľ, mleté čierne korenie, 200 g párkov, 4 
vajcia, 100 ml smotany,

- postup: patizóny očistíme, pokrájame na plátky. Rajčiny 
sparíme, ošúpeme a tiež pokrájame. Plátky slaniny ponakra-
jujeme na „hrebienky“, opražíme ich do chrumkava a vybe-
rieme ich na tanier. Do výpeku dáme pokrájanú cibuľu, pri-
dáme patizóny a rajčiny, osolíme ich, okoreníme a udusíme 
do mäkka. Odokryjeme a šťavu necháme odpariť. Pridáme 
olúpané, na kolieska pokrájané párky, premiešame. Vajcia 
rozšľaháme so smotanou, vlejeme do leča, dobre rozmieša-
me a necháme stuhnúť. Podávame ozdobené opraženou sla-
ninou s chlebom alebo so zemiakmi.

3. Pečené plnené papriky
- suroviny: 8 paprík, 500 g bravčového pliecka, 1 vajce, 

soľ, mleté čierne korenie, majorán, 100 g údenej slaniny, 2 
strúčiky cesnaku, 

- postup: mäso pomelieme, pridáme vajce, roztlačený cesnak, 
osolíme, okoreníme, posypeme majoránom a dobre premie-
šame. Slaninu pokrájame na tenké plátky. Papriky vyčistí-
me, umyjeme a naplníme mäsovou plnkou. Uložíme ich do 
vymastenej ohňovzdornej misy alebo pekáča. Na každú po-
ložíme plátok slaniny. Podlejeme ich trochou vody a dáme 
piecť do vopred vyhriatej rúry. Podávame so zemiakmi ale-
bo studené s chlebom. 

Dobrú chuť želá Bc. Alžbeta Kalincová

Múčniky podľa pána Sedláčka
Čokoládová bomba

Suroviny:
• 250 g detských piškót
• 150 g práškového cukru
• 200 g masla
• 3 vajcia

• 30 g kakaa
• 1 – 2 polievkové lyžice 

rumu
• Šľahačku

Postup: 
Vaječné žĺtky s maslom a cukrom vymiešame dopenista. 

Prisypeme kakaový prášok a nakoniec primiešame tvrdý sneh 
z vaječných bielkov, ochutíme rumom. Na dno hlbokej skle-
nej misy vytvoríme z krému jednu vrstvu, ktorú prikryjeme 
vrstvou detských piškót, opäť nasleduje vrstva krému, potom 
piškót. Takto pokračujeme, kým sa nám neminú suroviny. 
Vrch potrieme krémom. Na jeden deň uložíme do chladničky 
a tesne pred servírovaním ozdobíme sladkou šľahačkou ušľa-
hanou z 300 ml smotany na šľahanie. 
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ŠTVORLÍSTOK DEŤOM
V dňoch 25.6.2017 – 7.7.2017 sa v Tajove  v prekrásnom 

prostredí na úpätí Kremnických vrchov uskutočnil letný tábor 
pre deti zo sociálne nepriaznivého prostredia. Zúčastnili sa ho 
deti z celého Slovenska vo veku od 10 do 14 rokov. Tábor or-
ganizovalo Občianske združenie Štvorlístok deťom. Hlavným 
vedúcim tábora bol moderátor TV Markíza Patrik Herman. Tá-
bor bol o zážitkoch a zábave. Postarali sa o ne táboroví vedúci, 
vojaci, policajti, hasiči, záchranári. Okrem zábavy s hercami, 
spevákmi sa deťom venoval tím odborníkov – lekári, psycho-
logička. Každé dieťa absolvovalo očné vyšetrenie a v prípade 
potreby dostalo aj okuliare.

Tábor bol pre deti zadarmo a deti odchádzali z tábora nielen 
s kopou spomienok, ale  odnášali si aj vďaka Nadácii Markíza 
materiálnu pomoc v podobe oblečenia, hygienických potrieb, 
školských pomôcok a rôznych hračiek. Deti prežili nezabud-
nuteľné prázdniny.

Tak aj naši dvaja chlapci Sebastián a Tomáš, žiaci našej 
tunajšej ZŠ, sa zúčastnili spomínaného tábora. Vďaka ZO Fé-
nix Trnovec nad Váhom budú pre nich tohtoročné letné prázd-
niny celoživotným zážitkom.

Poďakovanie patrí aj starostovi obce Palárikovo Mgr. Joze-
fovi Derňárovi za ústretovosť a spoluprácu a pánovi Jurajovi 
Tóthovi za dopravu detí do tábora.

Koordinátorka ZO Fénix – PaedDr. Miroslava Tóthová

SPEEDBEDMINTON
Záver školského roka sa na našej škole niesol v športovom 

duchu. Pre žiakov 7.- 9. ročníka sa uskutočnil turnaj v dvojhre 
v speedbedmintone. Základnou myšlienkou hry je, že každý 
hráč stojí vo svojom hracom poli a snaží sa ho brániť. Odrá-
ža košík a snaží sa ho dostať na zem do súperovho priestoru. 
Súťažilo sa v dvoch skupinách a z každej skupiny prví dvaja 
žiaci hrali proti sebe o umiestnenie. Všetci súťažiaci obdržali 
účastnícke diplomy, sladkosti a prví traja získali diplom, me-
dailu a ako suvenír šiltovku. Víťazom sa stal Roman Malík , 
na druhom mieste Erik Pecho a na treťom mieste Patrik Tóth. 
Radovan Ježo skončil na štvrtom mieste.

Po celý čas na turnaji panovala skvelá nálada a netradičný 
šport speedbedminton si získal svojich priaznivcov.

PaedDr. Miroslava Tóthová
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TO NAJLEPŠIE NA KONIEC ŠKOLSKÉHO ROKA

Ani na konci školského roka sme sa nenudili. Po napísaní 
všetkých koncoročných písomiek sme zažili ZDRAVÝ DEŇ. 
Žiaci 1.stupňa mali vzácnu návštevu z Fakulty zdravotníctva  
a sociálnej práce sv. Ladislava, Nové Zámky. Pani profesorky 
PhDr. Lívia Kollárová, PhD. a PhDr. Zuzana Bystrická prišli so 
svojimi študentkami 2. r, dennej formy, študijného odboru ošet-
rovateľstvo. Naučili nás správne podať prvú pomoc. Zábavnou 
formou nás učili, ako si máme umývať zuby a pomocou pesnič-
ky nás naučili, ako si máme správne umyť ruky. Veľmi pekne 
im ďakujeme. Poďakovanie patrí aj doc. PhDr. Monike Janke-
chovej, PhD., ktorá nám toto stretnutie pomohla zorganizovať.

Štvrtáci sa v horúcich júnových dňoch chodili schladiť do 

Wellness centra Palárikovo, kde absolvovali týždňový plavec-
ký výcvik. Zdokonaľovať plavecké štýly či prekonať strach z 
vody 4.A, ale aj 4.B trpezlivo napomáhal plavecký inštruktor 
Andrej Markusek.

S 1.stupňom sa štvrtáci rozlúčili na spoločnej opekačke. Za-
hrali si futbal a iné hry, zatancovali na diskotéke, no najviac ich 
zaujala skrývačka po celej škole, ktorá už bola zahalená rúškom 
tmy. Keďže sa nám nechcelo rozlúčiť so školou ani v noci, po-
spali sme si v telocvični. Držíme palce našim štvrtákom, od 
septembra už piatakom, aby sa im darilo aj na 2. stupni. 

Mgr. Monika Horváthová
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· ROZPRÁVKOVO ŠMOLKOLAND ·
DENNÝ LETNÝ TÁBOR ZŠ K. STRMEŇA

Rozprávkovo opäť otvorilo brány na 
ZŠ s MŠ K.Strmeňa v Palárikove. Vládli v 
ňom Šmolkovia, preto nieslo aj ich meno 
– Šmolkoland – teda u nás denný letný tá-
bor pre žiakov našej základnej školy.

Tento rok sa uskutočnil v dvoch termí-
noch: 3.-7.7.2017 a 17.-21.7.2017. Deti 
čakal bohatý program, hry, športové a iné 
súťaže, wellness, tvorivé dielne a výle-
ty, počas ktorých sa lepšie spoznali žiaci 
rôznych ročníkov, užitočne využili svoj 
voľný čas a zažili množstvo zážitkov a 
veľa – veľa zábavy. 

Vedúce vzali svojich tábor-
níkov aj na zaujímavé výlety. 
Počas prvého turnusu sa spolu 
vybrali do Kollárova, kde sa 
nachádza známy vodný mlyn. 
V druhom termíne navštívili 
Hvezdáreň v Hurbanove, kde 
ich zaujala napríklad projekcia 
nočnej oblohy a pod. 

Začiatkom júla stihli prví tá-
boroví účastníci aj prehliadku 
traktorov a strojov značky John 
Deer priestoroch podniku Poľ-

no SME. Samozrejme, využili ponuku 3 
razy za týždeň sa poriadne vywellnesso-
vať. Potešila ich aj návšteva kynológov, 
ktorí si pre nich pripravili vystúpenie so 
svojimi psíkmi. Na osvieženie prišli i 
palárikovskí hasiči so svojimi ukážkami 
hasičskej práce. 

V druhom termíne sa vedúce zavďači-
li deťom zorganizovaním prespávačky v 
priestoroch školy, čo je vždy pre ne veľ-
mi atraktívne. 

Deti mali počas celého tábora zabez-
pečené okrem pitného režimu aj teplé 

obedy, vychutnali si švédske stoly či 
olovranty, veľmi si pochutili na palacin-
kách či iných sladkostiach. 

Táborníci získali nakoniec zaslúžené 
medaily, rôzne darčeky, sladkosti a z tá-
bora nemohli odísť bez diplomov. 

Táborové vedúce pod vedením Jarky 
Žirkovej sa postarali o pestrý program ce-
lého tábora,  konkrétne o všetky detičky v 
našom Šmolkolande. Poďakovanie patrí 
každej jednej osobe, ktorá pomohla hoci i 
maličkosťami nášmu táboru. Veľké ďaku-
jem patrí taktiež všetkým rodičom, ktorí 

boli nápomocní a ochotní sa ako-
koľvek zapojiť do Šmolkolandu. 

Takže Šmolkoland mal 
úspech! Deti odchádzali so 
spokojnými tvárami a množ-
stvom zážitkov a niekedy z nich 
už boli takmer Šmolkovia, no 
všedný deň ich ponoril do bež-
ných starostí a radostí. 

Tak, deti, aké rozprávkové krá-
ľovstvo navštívime nabudúce?

Slavomíra Slivoňová
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· PALÁRIKOVSKÝ SEMINÁR S NEPÁLSKYM MAJSTROM ·

Dňa 10. júna 2017 sa v telocvični Základnej školy Karola 
Strmeňa v Palárikove uskutočnil seminár s nepálskym maj-
strom Ishworom Khhatri Chhatri, držiteľom 7.danu v Kyoku-
shin Karate v organizácii Seishinkai so sídlom v Japonsku v 
prefektúre Gifu, bývalým majstrom sveta a súčasne zaklada-
teľom a prezidentom organizácie Ishinkan Kyokushin Karate 
Austria. V prvej časti seminára sa uskutočnili skúšky tech-
nickej vyspelosti členov klubu Arashi Budokan Palárikovo, 
počas ktorých boli cvičenci preverení z technických znalostí 
základnej techniky – KIHON a techniky v pohybe - KIHON 
IDO, riadeného cvičenia vo dvojiciach – precvičovania útoč-
ných a obranných techník, voľného zápasu, kondičnej prípra-
vy – kľukov, drepov, výpadov, angličákov a tiež z teoretických 
vedomostí. Okrem preverovaných vecí sa do úvahy brali aj 
ďalšie faktory, ako napríklad celková doba trénovania, prístup 
k tréningom, príspevok k rozvoju klubu (trénerská prax, repre-
zentácia na verejnosti, zásluhy o rozvoj klubu) a celkové cha-
rakterové a morálno-vôľové vlastnosti. Druhá časť bola v réžii 
majstra Khhatri, kde ukázal rôzne kopacie techniky využívané 
v karate štýle Kyokushin, spôsoby tréningu a tiež techniky se-
baobrany, napríklad obrana proti ozbrojenému útočníkovi no-
žom alebo strelnou zbraňou. 

Majstra, ktorý niekoľko rokov strávil v Japonsku a momen-
tálne žije a vyučuje v Rakúsku, sme privítali tradičným slovan-
ským zvykom – chlebom a soľou. Zbytok seminára sa niesol 
už v japonskom štýle. Komunikácia prebiehala v anglickom 

jazyku a povely a názvy techník boli už tradične v japončine. 
Po vydarenej akcii sme sa presunuli do tibetského parku mieru 
a harmónie s názvom Tibet Park, kde nás na čaj pozval majiteľ 
pán Tibor Geljen držiteľ čierneho pásu v bojovom umení Yee 
Tao a Goju Ryu Karate, ktorý vo svojom zariadení odovzdáva 
poznatky tibetskej psychológie a učí ľudí meditácii, základom 
východných filozofií aplikovaných do života modernej spo-
ločnosti. Majster sa pomodlil vo svätyni a zostávajúci čas sa 
niesol v družnej debate pri červenom indickom čaji. Všetkým 
úspešným cvičencom, ktorí úspešne zložili skúšky, gratuluje-
me a prajeme mnoho úspechov v ďalšom napredovaní, maj-
strovi ďakujeme za prijatie našej pozvánky a lámovi Tiborovi 
za príjemné pohostenie. 

Adrián Kleman

VYLOSOVANIE FUTBALOVÝCH SÚŤAŽÍ 
SÚŤAŽNÉHO ROČNÍKA 2017/2018

Dospelí      VIII. liga ObFZ NZ
1. kolo 20. 8. 17:00 Palárikovo – Kamenica nad 

Hronom
2. kolo 27. 8. 17:00 Andovce – Palárikovo
3. kolo 3. 9. 16:00 Palárikovo – Belá
4. kolo 10. 9. 10:30 Jatov – Palárikovo
5. kolo 17. 9.  15:30 Palárikovo – Podhájska
6. kolo 23. 9. 15:30 Pozba – Palárikovo
7. kolo 1. 10. 14:30 Palárikovo – Kamenný Most
8. kolo 8. 10. 14:30 Obid – Palárikovo
9. kolo 15. 10. 14:30 Palárikovo – Bardoňovo
10. kolo 22. 10. 14:00 Palárikovo – Dubník
11. kolo 29. 10. 14:00 Dedinka – Palárikovo
12. kolo 5. 11. 13:30 Palárikovo – Kamenín
13. kolo 12. 11. 13:30 Nová Vieska – Palárikovo

Dorast      VI. liga U-19 ObFZ NZ
1. kolo 29. 8. 17:00 Palárikovo – Rastislavice
2. kolo 26. 8. 17:00 Dolný Ohaj – Palárikovo
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3. kolo 3. 9. 13:30 Palárikovo – Podhájska
4. kolo 9. 9. 16:00 Andovce – Palárikovo
5. kolo 17. 9. 13:00 Palárikovo – Dominik NZ
6. kolo 24. 9. 13:00 Palárikovo – Maňa
7. kolo 30. 9.  10:30 Štúrovo B – Palárikovo
8. kolo 8. 10. 12:00 Palárikovo – Kolta
9. kolo 14. 10. 14:30 Šurany B – Palárikovo
10. kolo 21. 10. 14:00 Rastislavice – Palárikovo
11. kolo 29. 10. 11:30 Palárikovo – Dolný Ohaj
12. kolo 4. 11. 13:30 Podhájska – Palárikovo
13. kolo 12. 11. 11:00 Palárikovo – Andovce
14. kolo 18. 11. 13:30 Dominik NZ – Palárikovo

Starší žiaci      IV. liga U-15 ObFZ NZ
1. kolo 26. 8. 10:00 Dominik NZ – Palárikovo
2. kolo 2. 9. 13:30 Palárikovo – Zemné
3. kolo 11. 9. 17:00 Čechy – Palárikovo
4. kolo 16. 9. 10:00 Palárikovo – Rastislavice
5. kolo 23. 9. 13:00 SAVC NZ – Palárikovo
6. kolo voľno

7. kolo 7. 10. 12:00 Palárikovo – Bánov
8. kolo 14. 10. 12:00 Palárikovo – Dominik NZ
9. kolo 21. 10. 10:30 Zemné – Palárikovo
10. kolo 28. 10. 11:30 Palárikovo – Čechy
11. kolo 4. 11. 11:00 Rastislavice – Palárikovo

Mladší žiaci      U-12 ObFZ NZ
1. kolo 27. 8. 10:00 Dominik NZ – Palárikovo
2. kolo 2. 9. 10:00 Palárikovo – FKM Nové Zámky
3. kolo 9. 9. 10:00 Tvrdošovce – Palárikovo
4. kolo 17. 9. 10:00 Palárikovo – Union NZ
5. kolo 23. 9.  10:00 SAVC NZ – Palárikovo
6. kolo 30. 9.  10:00 Komoča – Palárikovo
7. kolo 7. 10. 10:00 Palárikovo – Bánov
8. kolo 14. 10. 10:00 Palárikovo – Dominik NZ
9. kolo 21. 10. 10:00 FKM Nové Zámky – Palárikovo
10. kolo 28. 10. 10:00 Palárikovo – Tvrdošovce
11. kolo 4.11. 10:00 Union NZ – Palárikovo

Dátumy a začiatky zápasov sa môžu v priebehu sezóny 
upravovať!

horný rad zľava: M. Skyba, P. Kuchar, V. Smreček, M, Markusek, D. Hausleitner, M, Šimko, E. Vacho, M. Procházka, M. 
Melich, M. Bóžik, J. Ďuriš, P. Ďuriš, tréner V. Fejfár

dolný rad zľava: L. Hajšman, M. Richter, L. Kollár, M. Kollár, R. Šucha, L. Tantoš, R. Kecskés, P. Zálešák
chýbajú: M. Chovanec, M. Zálešák, M. Naď

Vydáva Obec Palárikovo 
Vychádza v dvojmesačných intervaloch 
Náklad 1.100 kusov 
Zodpovedný redaktor: 
Mgr. Silvia Tóthová
Členovia redakčnej rady: 
Mgr. Slavomíra Slivoňová 
Marta Révaiová 

NAŠE NOVINY
Jazyková úprava:
Mgr. Slavomíra Slivoňová

Sídlo vydavateľa: 
Obecný úrad Palárikovo 
Hlavná ul. č. 82 
Tel: 64 93 201 
IČO: 00309176

Tlač a grafická úprava: 
Tlačiareň Merkur s. r. o., Nové Zámky
Registrované: 
Ministerstvo kultúry SR 
Evidencia periodickej tlače 
Pod ev. číslom: EV 3913/09 
ISSN 1338-9874
Príjem inzercie v redakcii. 

Nie všetky publikované príspevky prešli jazykovou úpravou.
Nie všetky publikované príspevky sú totožné s názormi redakcie a vydavateľa. 



LI
ZN

UT
IE

EG
YP

ŤA
NI

A,
 

SÝ
RČ

AN
IA

SY
ČA

LA
, 

SI
PO

TA
LA

PR
IB

LI
ŽN

E,
 

M
O

ŽN
O

, 
AZ

DA

TÚ
ŽB

A 
HR

O
M

AD
IŤ

 
M

AJ
ET

O
K

UM
EL

É 
VL

ÁK
NO

M
EN

O
 C

AM
P-

BE
LL

O
VE

J

PL
O

ŠN
Á 

M
IE

RA

ŠT
ÝL

 U
M

EN
IA

AR
AB

SK
É 

M
UŽ

SK
É 

M
EN

O

ST
ÁL

 N
A 

DA
ŽD

I

M
ES

TO
 V

 
ŠT

ÁT
E 

CA
LI

FO
RN

IA

TÍ
 N

A 
10

0.
 

M
IE

ST
E

EČ
V 

TR
EN

ČÍ
NA

ZV
ÁĽ

AL
I, 

ZB
ÚR

AL
I

ZV
YŠ

KY
 P

O
 

ST
RO

M
O

CH

RE
M

ÍZ
A 

V 
ŠA

CH
U

PO
DN

IK
O

VÉ
 

RI
AD

IT
EĽ

-
ST

VO

CI
TO

SL
O

V.
 

VÝ
ST

RE
LU

IN
DI

CK
Ý 

PA
NO

VN
ÍK

PL
EM

EN
O

, 
O

DR
O

DA

PO
ST

 
M

O
RT

EM

PO
ST

O
J,

 
VZ

ŤA
H

DR
O

BN
Ý 

HL
O

DA
VE

C

NI
KE

L,
 C

HE
M

. 
ZN

AČ
KA

JE
DN

A 
Z 

PL
AN

ÉT
 

BR
IT

NE
DO

VO
LE

-
NÁ

 H
RA

PO
VA

LA
, 

ST
RO

P

CU
DZ

IN
EC

, 
VO

TR
EL

EC
, 

PO
 A

NG
L.

1.

ČI
ST

IA
CI

 
PR

O
ST

RI
E-

DO
K

M
PZ

 
VO

ZI
DI

EL
 

RU
M

UN
SK

A

2.

O
KO

VA
NÁ

 
M

AL
Á 

NÁ
DO

BA

PR
EH

RA
 V

 
ŠA

CH
U

O
DD

EL
EN

IE
 V

 
NE

M
O

CN
IC

I
NÁ

Š 
JU

ŽN
Ý 

SU
SE

D

AL
IE

N,
 

NA
O

M
I, 

RA
O

, 
YR

EK
A,

 

EL
EN

KA
 V

 
RÝ

CH
LI

KU
M

O
C,

 V
ÝK

O
N

O
KR

EM
 

IN
ÉH

O
, T

IE
Ž,

 
Z 

LA
TI

NČ
IN

Y

NA
JL

EP
ŠÍ

 
FU

TB
AL

IS
TA

 
SV

ET
A

ČI
ST

ID
LO

 N
A 

O
KN

Á
3.

PA
TR

IE
CI

 
TE

BE

SK
RA

TK
A 

LE
TE

CK
EJ

 
SP

O
L.

 Č
IL

E

VL
K 

Z 
KN

IH
Y 

DŽ
UN

G
LÍ

V 
PR

ÍP
AD

E,
 

KÝ
M

, K
EĎ

NA
VÍ

JA
L,

 
NA

M
O

TÁ
VA

L

DÉ
M

O
NI

C-
KY

 
ZV

O
DN

Á 
ŽE

NA

RE
PO

RT
ÉR

 
TV

 J
O

J

NI
E 

TÍ
TO

ST
RE

DN
Á 

EK
O

NO
M

IC
-

KÁ
 Š

KO
LA

M
EN

IN
Y 

M
Á 

26
. J

ÚL
A

ŠE
DO

, 
PO

PO
LA

VO

SP
O

J.
 

SÚ
ČI

AS
TK

A

VÝ
ST

AV
IS

-K
O

 
V 

BL
AV

E

O
RG

ÁN
 

ZR
AK

U

M
ED

ZI
 R

OZ
VO

JO
VÉ

 P
RI

OR
IT

Y 
OB

CE
 V

 S
ÚČ

AS
NO

ST
I P

AT
RÍ

: 
TAJNIČKA


